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MAssA pAcIèNcIA
El portaveu de la Plataforma, Jaume Relat, 
diu que el municipi està ‘tip’ de paraules i 
d’esperar terminis que mai no arriben

La segona concentració es fa aquest divendres, 20 de maig, a les 19.30h, a la plaça Lluís companys i s’espera més afluència de públic

SOTERRAMENT DE LA LÍNIA DE PORTBOU

“Estem tips de paraules i no 
podem esperar més, volem el 
soterrament ja i no pararem 
de fer accions fins que sigui 
una realitat”. Així va cloure el 
seu discurs el portaveu de la Pla-
taforma Tracte Just, Soterrament 
Total, Jaume Relat, minuts abans 
de tallar la línia de tren de Port-
bou a l’alçada del pas a nivell del 
carrer Bogatell. 
La protesta va congregar al vol-
tant de 700 persones i va ser en-
capçalada per una gran pancarta 
que van sostenir representants 
del col·lectiu, l’alcaldessa M. Ele-
na Pérez (PSC), i els portaveus 
dels diferents partits polítics amb 
representació a l’Ajuntament, 
Joan Maresma (CiU),  Josep M. 
Gónzalez (ICV-EUiA), Eva Gar-
cía (PPC) i Marta Aguilar (Es-
querra). Relat va fer una crida a 

la unitat entre ciutadans i Ajun-
tament “per remar junts en la 
mateixa direcció” i va mostrar 
la seva decepció per “la inca-
pacitat de la política actual de 
donar resposta a les reivindi-
cacions de la gent”. El portaveu 
també va remarcar que a hores 
d’ara encara no està aprovat el 
projecte executiu del soterra-
ment, “i si no s’aprova ja, no es 
podrà incloure la inversió del 
primer trams als pressupostos 
generals de l’Estat per al 2012, 
tal i com s’havia acordat en les 
últimes reunions amb el Mi-
nisteri de Foment”.

Crítiques als Mossos. La inter-
rupció del trànsit ferroviari que, 
en principi havia de durar vint 
minuts, es va allargar fins a tres 
quarts d’hora perquè així ho va 
decidir la Plataforma, represen-

tants de la qual van mostrar el 
seu disgust per l’actuació dels 
Mossos d’Esquadra, amb qui 
s’havia pactat que l’ocupació de 
les vies es fes a les 20h –en el 
moment en que havia de sortir 
de l’estació un tren en direcció 
Barcelona. En canvi, els agents 
no van permetre el pas dels mani-
festants fins uns minuts després, 
fet que va encendre els ànims 
dels organitzadors. La Platafor-
ma confia que la segona manifes-
tació, prevista divendres 20 de 
maig, tingui més participació.  
A la primera protesta han acudit 
diputats al Congrès de diferents 
forces polítiques com Núria Bue-
naventura, d’ICV-EUiA, i Marc 
Sanglas, d’Esquerra. El diputat 
català Joan Herrera, d’ICV-
EUiA, ha mantingut una troba-
da amb la Plataforma una hora 
abans de la concentració.

Laura Grau | Montcada

La plataforma torna a convocar la ciutadania 
a una nova manifestació per tallar les vies

La manifestació ha estat encapçalada pels representants de tots els grups municipals de l’Ajuntament i membres de la Plataforma

 Dèria i els Diables amenitzen l’acció de protesta

L’última manifestació pro-soterra-
ment ha tingut un marcat caràc-
ter festiu, amb la participació del 
grup Dèria Teatre i els batucaires 
de la Colla de Diables de Can Sant 
Joan. El grup teatral ha escenifi-
cat una paròdia d’una falsa visita 

d’autoritats a Montcada per inten-
tar convèncer els montcadencs 
dels inconvenients de soterrar la 
línia de Portbou i la importància 
de la Línia d’Alta Velocitat, ac-
tuació que aixecat aplaudiments 
entre el públic | LG

Cartells reclamant al soterrament han inundat l’espai de l’estació de França
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notícies EspAIs pÚBLIcs
L’Ajuntament inicia les obres 
d’ampliació de la plaça del Poble 
i el trasllat de la pista de la Ribera

pàg. 13

laveu.cat/noticies

EL pUNT
Els nous responsables del centre 
comercial volen acostar la 
instal·lació al públic familiar

pàg. 10

La campanya per a les munici-
pals del 2011 ha estat la que ha 
concentrat un major nombre de 
debats públics des de l’inici de 
la democràcia. Dels set alcalda-
bles, els que tenen representació 
al consistori –M. Elena Pérez 
(PSC), Josep M. González (ICV-
EUiA), Joan Maresma (CiU), 
Eva García (PPC), Marta Agui-
lar (ERC-Acord per Montca-
da)– s’han vist les cares en cinc 
ocasions durant les dues últimes 
setmanes. La candidata de Ciu-
tadans, Carmen Romero, només 
ha estat convidada a participar 
en dos debats i l’alcaldable de la 
candidatura Plataforma per Cata-
lunya, Miquel Vigorós, ha estat el 
gran absent ja que no s’ha donat 
a conèixer públicament. 
Quatre dels actes han estat públics 
i organitzats per entitats ciutada-
nes i un s’ha fet a porta tancada, 
en format televisió, promogut 
per Montcada Comunicació amb 
el suport tècnic de 9TV –es pot 
veure al web laveu.cat. En aquests 
debats els alcaldables han tingut 
l’oportunitat de confrontar els seus 
programes, en general, i d’explicar 
les seves propostes concretes en 
l’àmbit del comerç i la cultura. 

Interès ciutadà. Els debats que 
han comptat amb públic han 
estat força participatius i, en al-

guns casos –Terra Nostra, Can 
Sant Joan i Casa de la Vila– els 
assistents han pogut formular 
preguntes directes per escrit o 
bé de paraula als polítics. A Can 
Sant Joan hi van assistir més de 
200 persones; a Terra Nostra i a 
l’Abi es va passar del centenar i a 
la Casa de la Vila, amb capacitat 
per a vuitanta persones, també 
hi va haver ple absolut.

Els candidats es 
veuen les cares 
en cinc debats

Pilar Abián | Redacció

ELEccIONS MUNIcIPALS 2011

Destacada assistència de públic a les trobades polítiques 
fetes al casino, la casa de la Vila, l’Abi i el Kursaal

Els Kursaal es va omplir en el debat organitzat per l’AV de Can Sant Joan, l’últim dels cinc que s’han fet al llarg de la campanya

Un dels debats s’ha 
centrat en l’àmbit   
del comerç i un altre, 
en el de la cultura
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M. Elena Pérez (PSC): “Volem 
crear la figura del dinamitzador 
comercial professional i una taula 
de treball amb comerciants; també 
impulsar el mercat municipal, mi-
llorar la senyalètica i trobar la mi-
llor solució per a l’aparcament”. 
Josep M. González (ICV-EUiA): 
“És necessari definir els eixos co-
mercials, facilitar la mobilitat, crear 
un pla d’usos, recuperar el mercat, 
difondre l’oferta comercial, millo-
rar la connexió entre els barris i fer 
aparcament de zona blanca”.
Joan Maresma (CiU): “Proposem 
reduir la tramitació de la llicència 
d’activitats a tres mesos i consen-
suar les accions amb les entitats 
comercials i els gremis existents 
al municipi; també creiem que 
hem de potenciar el turisme”.

Eva García (PPC): “Cal rebaixar 
la càrrega fiscal als comerciants 
i eliminar la taxa de residus per 
a aquells establiments de poques 
dimensions, així com incremen-
tar el control als comerços que 
facin competència deslleial”. 
Marta Aguilar (ERC-Acord): “Hem 
d’acabar i actualitzar el POEC; 
impulsar els consells de barri; 
crear els estacionaments limitats 
gratuïts i conveniar amb el centre 
comercial de Can Cuiàs l’ús del 
pàrquing soterrani”. 
Carmen Romero (C’s): “L’Ajunta-
ment ha de facilitar l’obertura de 
botigues, crear un servei d’asses-
sorament, senyalitzar les zones co-
mercials, permetre l’accés en vehi-
cle a carrers de vianants i substituir 
la zona blava per zona blanca”.

Propostes concretes per dinamitzar el comerç
 

M. Elena Pérez (PSC): “Farem 
una comissió de festes de la ciu-
tat amb participació de les enti-
tats. Quant als equipaments, es-
tem elaborant un pla d’usos per 
a la seva optimització i, respecte 
el patrimoni, ja estem treballant 
perquè el catàleg pugui ser apro-
vat durant el 2012”. 
Josep M. González (ICV-EUiA): 
“Les polítiques culturals han de 
ser realistes, d’acord amb els re-
cursos de què disposa l’Ajunta-
ment. Si recuperem edificis his-
tòrics, aquests han de tenir un ús 
social i també som partidaris de 
crear un Consell de Festa Major”.
Joan Maresma (CiU): “Les nos-
tres propostes passen per crear 
un consell genèric i consultiu so-
bre la cultura en majúscules, una 

oficina de patrimoni i un arxiu 
municipal que aplegui el mate-
rial que tenen l’Ajuntament i les 
entitats”.
Eva García (PPC): “A la gent no li 
agrada l’actual format de la Fes-
ta Major, no és gens participati-
va. Quant al patrimoni, la realitat 
és que el catàleg elaborat fa anys 
encara no s’ha aprovat perquè 
estaven en joc interessos urba-
nístics”. 
Marta Aguilar (ERC-Acord):  “Apos-
tem per la creació d’un Consell de 
Festa Major amb la participació 
de les entitats i també perquè les 
subvencions qua atorga l’Ajun-
tament no es donin de manera 
arbitrària sinó en funció de la 
programació que facin les asso-
ciacions”. 

Aposta per la cultura malgrat la conjuntura econòmica

Els candidats van avaluar a l’Abi diversos serveis i polítiques municipalsRafael Domínguez, en respresentació dels comerciants, presentant els alcaldables
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ELEccIONS MUNIcIPALS 2011

Les propostes contra la crisi centren bona 
part de les intervencions dels alcaldables

La crisi econòmica, l’atur i les 
afectacions que aquesta conjun-
tura té especialment en els joves 
ha estat alguns dels temes recur-
rents en els debats que s’han fet 
al llarg de la campanya. Tots els 
candidats han coincidit a dir que 
el futur no és gens optimista i que 
cal fer des de l’Ajuntament políti-
ques que contribueixin a pal·liar 
la situació. Potenciar els polígons 
i el comerç local per promoure 
llocs de treball i fer plans de for-
mació adequats a les necessitats 
empresarials del municipi han es-
tat algunes de les propostes més 
coincidents. 
No obstant això, també hi ha hagut 
divergències. Els partits en l’oposi-
ció –ICV-EUiA, PPC i ERC– han 
criticat durament la política que ha 
dut en aquest àmbit el govern mu-
nicipal entenent que no ha sabut 
reaccionar a temps per frenar les 
conseqüències de la crisi, mentre 
que el PSC i CiU han argumen-
tar que la recessió ha estat global i 
que, si bé s’han fet diversos plans 
d’austeritat, cal seguir treballant 
en aquesta línia comptant també 
amb el suport d’altres administra-
cions ja que les competències de 

l’Ajuntament són limitades.
Compromisos. Els candidats també 
han aprofitat els debats per mani-
festar públicament els seus compro-
misos electorals. CiU i Esquerra 
han coincidit a ser mesurats en les 

seves promeses, argumentant que, 
amb recursos limitats, no es poden 
plantejar projectes que després no 
es puguin complir. La cap de llista 
d’ERC, Marta Aguilar, ha propo-
sat descentralitzar la gestió fent 
consells de barri on es marquin les 
prioritats de treball: “El que cal és 
optimitzar els recursos i els ser-
veis perquè el govern actual ho 
ha fet molt malament”. En nom 
del PPC, Eva García s’ha compro-
mès a fer un pla de xoc per ajudar 
les famílies i les empreses afectades 
per la crisi. “Rebaixarem la pres-
sió fiscal perquè actualment pa-
guem l’impost de vehicles més 
alt d’Espanya”, ha afirmat.
Mentre que el candidat d’ICV-
EUiA, Josep M. González, ha 
parlat de racionalitzar els recursos 
d’acord amb les necessitats dels 
veïns i d’impulsar els projectes de 
ciutat: “Volem liderar el que el 
govern actual no ha sabut fer: 
l’Hospital, el soterrament de la 
línia de Portbou i Lafarge”.
Els alcaldables dels partits en el 
govern –PSC i CiU– han defen-
sat la seva gestió i el seu programa 
fent palès que, tot i el pacte, cadas-
cú té el seu propi plantejament de 
futur. Joan Maresma (CiU), per 
exemple, considera que cal poten-
ciar el nom de Montcada fora del 
municipi. “Si sóc alcalde dedica-
ré el 50% del meu temps a sortir 
fora a la recerca de recursos per 
obrir un nou parc empresarial 
que generi riquesa”, ha dit. Per 
a la candidata del PSC, M. Elena 
Pérez, això no és una prioritat: “El 
que cal és reforçar les relacions 
amb el teixit empresarial exis-
tent, tasca que, d’altra banda, 
ja he començat a fer en aquests 
darrers mesos”, ha assenyalat. 

Actuacions als barris. En els debats 
organitzats per les AV de Terra 
Nostra i Can Sant Joan els temes 
estrella van ser la Zona 21 i Lafar-
ge, respectivament. Quant a la ci-
mentera, ERC i ICV-EUiA es van 

mostrar contraris a la ubicació de la 
planta i a favor d’iniciar accions per 
al seu trasllat. També el PSC es va 
mostrar partidari d’obrir una via de 
negociació amb l’empresa. CiU i 
PPC van dir que cal esperar a veu-

re què determina la justícia sobre la 
querella per contaminació contra 
Lafarge. Respecte la Zona 21, tots 
els partits aposten per fer un procés 
d’urbanització i legalització del sec-
tor consensuat amb els veïns.

Pilar Abián | Montcada

El primer debat, fet al Gran Casino de Terra Nostra i organitzat per l’AV del barri, va aplegar més d’un centenar de persones
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Els candidats parlen de potenciar els polígons i el comerç local per promoure la creació de llocs de treball i fer plans de formació adients
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Mentre els partits en 
l’oposició critiquen 
el govern, aquest 
defensa la seva gestió

Al llarg de la campanya, Montca-
da Comunicació ha fet una àm-
plia cobertura dels actes polítics 
que han organitzat els partits. En 
la mateixa línia el dia de les elec-
cions, els mitjans públics locals  
–La Veu,  el portal de notícies laveu.
cat i Montcada Ràdio (104.6 fm)– 
seguiran amb especial atenció el 
desenvolupament de la jornada 

informant dels índexs de partici-
pació i del recompte de vots.
La programació a l’emissora mu-
nicipal començarà a les 9.30h i 
clourà un cop s’hagi fet l’escrutini 
amb butlletins especials cada hora 
i programes informatius a les 13h 
i a partir de les 20h, moment en 
què es tancaran els col·legis elec-
torals. Els mitjans copsaran tam-
bé l’ambient de les seus de cada 

partit i entrevistaran els candi-
dats per valorar els resultats dels 
comicis. Tota la informació que 
es generi s’actualitzarà al llarg 
del dia a laveu.cat que compta 
amb un apartat dedicat a les elec-
cions. D’altra banda, La Veu farà 
una edició especial, que sortirà 
al carrer el 27 de maig, centrada 
exclusivament en els resultats 
electorals.

Pilar Abián | Redacció

Els mitjans locals seguiran amb 
especial atenció la jornada electoral
‘La Veu’ farà una edició especial que sortirà al carrer el 27 de maig amb els resultats

22 DE MAIg
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PARTIT DELS SOcIALISTES DE cATALUNYA

Tot just començar la campanya, 
els eurodiputats socialistes Maria 
Badia i Andrés Perelló van visitar 
el 6 de maig el municipi per conèi-
xer ‘in situ’ com els rius conviuen 
amb la ciutadania, amb l’objectiu 
de defensar a Brussel·les el projec-
te de recuperació del Ripoll que la 
candidata del PSC i alcaldessa, 
M. Elena Pérez, va presentar a 
final de març a la capital belga. 
“Hem estat molt temps d’es-
quena als rius i hem d’apro-
fitar els espais per fer accions 
mediambientals i convertir les 
lleres en zones d’ús social”, va 
explicar Pérez durant la visita 
que la comitiva socialista va fer 
al riu Ripoll. 
Badia va destacar que Montcada 
és una ciutat molt diferent fins i 
tot comparada amb les del voltant 
perquè la divideixen tres rius i ri-
eres. “El fet que l’aigua estigui 
neta i que la proposta estigui 
dividida en diferents fases per 

adequar-se a les possibilitats 
d’obtenir recursos són punts a 
favor; a la Unió Europea no et 
regalen res, s’ha de presentar 
un bon projecte”, va expressar 
l’europarlamentària del PSC, qui 
va mostrar la seva predisposició a 
defensar la iniciativa a Brussel·les. 
Perelló, que creu fermament que 
Montcada rebrà ajuts de la UE, ha 
manifestat que “l’important per 
a una ciutat és que qui la lidera 
presenti projectes de futur i el de 
Montcada està en sintonia amb 
el que ara s’està potenciant a la 
Unió Europea, el medi ambient 
i la reconciliació de les ciutats 
amb el seu entorn”.
 
Trobades amb veïns i entitats. La 
campanya del PSC per a les muni-
cipals s’ha basat en fer accions pro-
peres a la ciutadania. “En el marc 
d’aquestes  reunions donem al 
veí l’oportunitat de parlar direc-
tament amb el polític”, ha ex-
pressat l’alcaldable socialista, qui ha 

indicat que temes recurrents a les 
trobades són el soterrament de la 
línia de tren de Portbou, l’Hospital 
Ernest Lluch, la residència de gent 
gran i la recuperació dels rius. 
D’altra banda, Pérez ha participat 
en altres actes fora del municipi or-
ganitzats pel PSC com la trobada 
d’alcaldes i candidats organitzada 
l’11 de maig davant de l’Hospital 
Taulí de Sabadell per fer una decla-
ració conjunta a favor d’uns serveis 
sanitaris i educatius de qualitat i en 
contra de les retallades previstes per 
la Generalitat, o la que va tenir lloc 
el dia 17 amb assistència també dels 
alcaldes de Barcelona, Santa Co-
loma, Santa Adrià i Badalona per 
tractar el futur del Besòs.

Silvia Díaz | Montcada

La candidata del PSC, M. Elena Pérez (al centre), va visitar l’entorn del Ripoll acompanyada pels eurodiputats Maria Badia i Andrés Perelló

06

Pérez, repartint roses l’últim dimecres de campanya al mercat ambulant de Montcada

INIcIATIVA VERDS-ESQUERRA UNIDA I ALTERNATIVA

ICV-EUiA acomiadarà la cam-
panya electoral el 20 de maig al 
vespre amb un sopar a la plaça 
del Bosc de Can Sant Joan des-
prés d’una cursa electoral que va 
començar el dia 6 amb la presen-
tació de la candidatura a la Casa 
de la Vila, un acte en què l’al-
caldable, Josep M. González, va 
comptar amb el suport de dues di-
putades de la coalició ecosocialista 
al Parlament de Catalunya, Laia 
Ortiz i Mercè Civit. “La nostra 
candidatura la forma gent im-
plicada en la ciutat, il·lusionada, 
que no viu de la política i amb 
ganes de demostrar que hi ha 
una altra manera de fer les co-
ses”, va dir González, qui va resu-
mir el seu programa en tres eixos: 
l’atenció a les persones, un model 
de ciutat equilibrat i la participació 
ciutadana. 
Aquests principis es canalitzen en 
propostes com la sanitat univer-
sal, l’escola inclusiva i de qualitat, 

el dret a l’habitatge, una política 
“justa” de preus públics, la poten-
ciació de la policia de proximitat, 
reduir la contaminació atmosfèri-
ca o la creació dels consells muni-
cipals, entre d’altres mesures. 
Ortiz i Civit van coincidir a des-
tacar la importància d’anar a vo-
tar el 22 de maig una opció “que 
garanteixi els drets universals”, 
posant èmfasi en l’ensenyament i 
la sanitat pública, i criticant la po-
lítica de retallades i de foment del 
sector privat que, al seu parer, està 
impulsant el govern de la Genera-
litat, liderat per CiU. 
Com a mostra d’aquest posicio-
nament els representants locals de 
la coalició van participar el 14 de 
maig a la manifestació contra les 
retallades convocada a Barcelona.

Mostres de suport. A llarg de la 
campanya, el candidat de la coali-
ció ecosocialista  ha rebut el suport 
de les direccions d’ICV i EUiA. El 
diputat i secretari general d’Iniciati-

va, Joan Herrera, va ser a Montca-
da el 19 de maig, dues hores abans 
de la manifestació convocada per 
reclamar el soterrament de les vies, 
i a la qual van assistir la diputada 
al Congrès, Núria Buenaventura, i 
l’exsenador i membre de la direc-
ció d’EUiA, Joan Josep Nuet. 
El diputat i coordinador general 
d’EUiA, Jordi Miralles, també va 
acompanyar González el 18 de 
maig mentre feia campanya al mer-
cat ambulant de Montcada. I un dia 
abans va venir el responsable nacio-
nal de l’àmbit d’Immigració d’ICV, 
Juan Carlos Villamizar, qui va de-
fensar el paper dels immigrants en 
la resolució de la crisi.

Silvia Díaz | Montcada

Tots els membres de la llista d’ICV-EUiA per a les municipals, acompanyats de les diputades Laia Ortiz i Mercè Civit i l’exregidora Elisa Riera

La recuperació dels 
rius, un dels projectes 
destacats del psc
M. Elena pérez es pronuncia contra les retallades pressupostàries

IcV-EUiA es postula 
com l’alternativa justa 
per sortir de la crisi
González aposta per promoure la participació a través de consells
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El candidat, al centre de la imatge, acompanyat de Miralles i repartint el seu programa al mercat
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cONVERgèNcIA I UNIó

ciU vetllarà perquè 
l’hospital es comenci 
a construir al 2013

El candidat de CiU a l’Alcaldia, 
Joan Maresma, ha estat mesurat 
durant la campanya a l’hora de 
fer propostes afirmant que, dona-
da l’actual conjuntura econòmi-
ca, no es vol comprometre a allò 
que no pugui complir. Tot i així, 
creu fermament que el govern 
de la Generalitat començarà les 
obres de l’hospital Ernest Lluch 
al 2013, tal com va anunciar la di-
putada de CiU i presidenta de la 
Comissió de Salut del Parlament, 
Assumpció Laïlla, a la roda de 
premsa que va fer el 13 de maig 
als terrenys de Redosa. “Volem 
tranquil·litzar la població i fer-
li saber que aquest equipament 
és una prioritat i així ho hem 
comunicat per carta als ajunta-
ments implicats”, va dir Laïlla, 
que va estar acompanyada d’al-
caldables i membres de les llistes 
de CiU dels quatre municipis, 
entre els quals hi havia els can-

didats montcadencs Joan Carles 
Paredes, número 2, i M. Car-
men González, número 5 de la 
llista. Paredes va defensar la col-
laboració entre administracions 
per tirar endavant projectes com 
el de l’hospital:  “Estem conven-
çuts que el govern de Mas com-
plirà el seu compromís i ningú 
millor que nosaltres vetllarà 
perquè sigui així”, va afegir.

Rebaixar la pressió fiscal. Una de 
les propostes incloses al progra-
ma de CiU és revisar l’impost 
de bens immobles (Ibi) en tot el 
municipi, amb l’objectiu d’equi-
parar-lo amb els serveis que ofe-
reixen els diferents barris. “Hi ha 
zones, com Mas Duran, on els 
propietaris paguen per sobre 
de la mitjana de Montcada i 
Reixac; amb aquesta operació 
es podria reduir l’Ibi en aquest 
sector en un 20%”, va explicar 
el 16 de maig, l’alcaldable con-

vergent en una roda de premsa 
feta a casa d’una família que viu 
en aquest sector de Mas Rampi-
nyo. Maresma va apuntar que 
la zona, qualificada com a resi-
dencial, va créixer després de la 
revisió cadastral del 2005, però 
els habitatges construïts abans 
d’aquesta data paguen menys Ibi. 
CiU també va parlar sobre joves 
i política a través d’un monòleg a 
càrrec de l’actriu Alexandra Gón-
zález, el 13 de maig a la tasca Can 
Joanet. I el dia 17, el candidat va 
anunciar la proposta de recupe-
rar Vista Rica perquè esdevingui 
la seu de l’Escola d’Art Floral de 
Catalunya.

Laura Grau/ Silvia Díaz | Montcada

CiU va presentar la seva llista en un acte públic el passat 5 maig a l’Auditori poques hores abans de l’inici oficial de la campanya
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Maresma, repartint taronges –color que ha marcat la campanya– i programes al mercat  

Joan Maresma proposa revisar l’iBi i recuperar Vista Rica
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PARTIT POPULAR DE cATALUNYA

Les visites de la diputada i presi-
denta del PPC, Alícia Sánchez-
Camacho, i del candidat a l’Alcal-
dia de Badalona, Xavier García 
Albiol, han estat els actes centrals 
de la campanya dels populars 
de Montcada i Reixac, durant 
els quals es va parlar de sanitat, 
d’atur i d’immigració. L’alcalda-
ble, Eva García, s’ha compromès 
a dotar els ambulatoris de tots els 
serveis necessaris per a  Montca-
da i Reixac i a continuar lluitant 
per l’Hospital Ernest Lluch. “No 
es pot entendre que la gent de 
Montcada s’hagi de desplaçar 
a altres llocs per obtenir serveis 
com la ginecologia”, va apuntar 
la cap de llista el 7 de maig pas-
sat, durant la visita a la zona cen-
tre que va fer acompanyada per 
Sánchez-Camacho. 
“El PPC ha aconseguit blindar 
la salut pública amb una pro-
posta per reduir el dèficit far-
macèutic en 500 milions d’eu-

ros que el conseller d’Economia 
s’ha compromès a aplicar en els 
pressupostos del 2012”, va dir la 
presidenta del PPC tot afegint 
que garantir el sistema sanitari 
públic és una prioritat per al seu 
partit. “No sobren llits d’hospi-
tal ni quiròfans, sobren càrrecs 
de confiança i malbaratament 
dels diners públics”, va afirmar. 
Sánchez Camacho es va manifes-
tar en contra de les retallades que 
proposa CiU i també va culpar les 
polítiques socialistes de l’elevades 
xifres de l’atur. 

Visita a la Ribera. El candidat del 
PPC per Badalona, Xavier García 
Albiol, també ha estat a Montca-
da per donar suport a l’alcaldable 
local. En una visita a la Ribera el 
polític va elogiar la candidata po-
pular i va incidir en el discurs que 
caracteritza les seves intervencions 
públiques tot i haver hagut de fer 
front a denúncies per xenofòbia: 
“En temps de crisi, el PPC ga-

rantirà que determinats ajuts i 
serveis siguin només per als ve-
ïns de tota la vida”, va dir. Albiol 
també va fer un advertiment als 
immigrants: “No poden fer el que 
volen, s’han d’adaptar als nos-
tres costums”. 
Eva García va recordar que fa dos 
mesos el PPC va presentar al Ple 
municipal una moció –rebutjada 
per la resta de formacions– per-
què l’Ajuntament informés nega-
tivament sobre les persones que 
no respecten les lleis i els costums 
autòctons “perquè siguin expul-
sades”, va remarcar. La cap de 
llista local dels populars també va 
criticar “l’economia submergida” 
vinculada amb la immigració.

Silvia Díaz/Laura Grau | Montcada

Eva García, acompanyada d’Alicia Sánchez Camacho, durant la seva estada a Montcada on van fer campanya contra les retallades pressupostàries
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La candidata popular, amb l’alcaldable del PPC a Badalona, fent campanya a la Ribera

ERc-AcORD PER MONTcADA

Esquerra defineix el seu 
projecte com el del sentit 
comú i la coherència

Esquerra-Acord per Montcada ha 
fet dures crítiques durant la cam-
panya a la gestió de l’actual govern 
municipal. En l’acte principal, or-
ganitzat el 13 de maig a l’Auditori 
amb la presència del diputat a Ma-
drid Joan Tardà i l’assistència d’un 
centenar de persones, l’alcaldable  
republicana, Marta Aguilar va  dir 
que  “durant els darrers 12 anys 
de pacte entre PSC i CiU, l’únic 
que s’ha fet han estat capricis i 
obres faraòniques, dilapidant 
els diners en època de bonança 
i ara, sense ni recursos ni idees 
per paliar la crisi”. 
El president de la secció local, Jordi 
Sánchez, també va carregar contra 
els partits en el govern. En el cas 
del PSC va qüestionar com s’ha-
via fet la succesió al front de l’Al-
caldia amb el cas Pretòria de rere 
fons. “Hi ha hagut molts punts 
foscos”, va dir tot afegint que  
Convergència “malgrat manar, 
ara va d’alternativa”. Vuit mem-

bres de la llista d’Esquerra-Acord 
per Montcada van exemplificar 
des de les vessants juvenils, econò-
miques, industrials, patrimonials, 
culturals i participatives els errors 
de la gestió del govern sociover-
gent en els darrers anys que van 
titllar de “ruinosa”.
La transparència, l’honestedat i 
la credibilitat són per a Aguilar el 
grans valors de la llista que encap-
çala i així ho va fer constar: “Som 
gent preparada i coherent que 
sempre hem fet allò que diem, i, 
per tant, l’única opció del sentit 
comú”.

Retallades. El diputat d’Esquerra 
a Madrid, Joan Tardà, va aler-
tar de l’alt preu que s’haurà de 
pagar com a conseqüència de la 
crisi que ha generat el capitalisme 
bancari i que posa en perill el mo-
del exemplar educatiu i sanitari a 
Catalunya: “Ens estan abocant a 
que l’escola pública acabi sent 
només per a immigrants i gent 

sense recursos i que tinguem 
una esperança de vida diferent 
segons la condició social”.
Tardà va tancar l’acte encoratjant 
la militància d’Esquerra a cons-
truir des dels ajuntaments i, amb 
aquestes eleccions, l’horitzó d’una 
Catalunya “més lliure, més re-
publicana i més independent”  
que, segons el diputat, només pas-
sa per Esquerra.
A banda d’aquest acte central, 
ERC ha anat als barris i als mer-
cats ambulants amb una carpa iti-
nerant per donar a conèixer el seu 
programa i també va ser present a 
la Fira del Comerç i d’Artesania de 
Can Sant Joan.

Lluís Maldonado | Montcada

La candidata, Marta Aguilar – al centre de la imatge amb Jordi Sánchez i Joan Tardà– i membres de la llista d’Esquerra- Acord per Montcada

fO
tO

S:
 l

lu
íS

 M
al

d
O

N
ad

O

Marta Aguilar fent campanya a la Fira d’Artesania i de Comerç de Can Sant Joan
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Dures crítiques d’Aguilar als 12 anys de sociovergència

La sanitat, la immigració 
i l’atur, principals eixos 
de la campanya del ppc
Sánchez camacho i García Albiol, en suport a Eva García

08
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cIUTADANS

c’s confia obtenir el 
suport que va rebre 
a les autonòmiques 

El president de Ciutadans (C’s) i 
diputat al Parlament, Albert Ri-
vera, s’ha compromès a presentar 
una moció a la comissió territorial 
de la Cambra catalana per tal d’ac-
celerar, dins de l’àmbit de les seves 
competències, el projecte de soter-
rament de la línia de tren de Port-
bou al seu pas pel municipi. Rivera 
va acompanyar el 18 de maig, la 
candidata de C’s a l’Alcaldia, Car-
men Romero, durant la campanya 
electoral pel mercat ambulant del 
centre i la Rambla dels Països Ca-
talans –on la formació va instal·lar 
una carpa– i també va parlar amb 
membres de la plataforma Tracte 
Just-Soterrament Total, als quals 
va mostrar el seu suport per les 
manifestacions que organitzades a 
la plaça Lluís Companys.
“En ple segle XXI no es pot per-
metre que un municipi estigui 
dividit per vies de trens, ja es va 
avançar amb el soterrament de 

la C-17 però encara queda feina 
a fer”, va manifestar Rivera, qui 
va instar la població a confiar en 
C’s en les municipals del pròxim 
22 de maig perquè és una opció 
política que “té les mans lliures 
per prendre decisions amb sen-
tit comú perquè som indepen-
dents dels colors polítics que 
governen a la Generalitat i a 
Madrid”, va dir. D’aquesta mane-
ra, segons el diputat, es resoldrien 
temes de vital importància per al 
municipi com el soterrament, però 
també els relacionats amb l’atur i 
el foment de l’ocupació. 
Rivera va demanar el vot per a una 
candidatura “formada per gent 
jove que té ganes de tirar enda-
vant propostes de millora per al 
municipi i que pot ser decisiva 
per al futur govern local”. 

Expectatives. El president de C’s 
confiar tornar a repetir a Montca-
da els resultats assolits a les elec-

cions autonòmiques en què va 
rebre 594 vots. Romero també es 
mostra optimista: “Tenim el su-
port de molta gent i això ens fa 
sentir més forts”, ha dit. 
Durant la campanya, l’alcaldable 
de C’s ha manifestat que els pro-
blemes més urgents a resoldre a 
Montcada i Reixac són el soter-
rament de la línia de Portbou, el 
conflicte amb Lafarge i la millora 
dels serveis sanitaris. Romero ha 
donat a conèixer el seu programa 
en visites al municipi amb carpes 
itinerants i el 15 de maig el partit 
va organitzar una botifarrada po-
pular a la plaça del Poble de Terra 
Nostra, barri on viu la candidata.

Silvia Díaz | Montcada

Rivera, al centre de la imatge, acompanyat de la candidata del seu partit, Carmen Romero, que saluda una veïna durant la visita al mercat
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La candidata, amb el número 2 de la llista, repartint globus durant la botifarrada
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Albert Rivera demana el vot per a la candidata carmen Romero
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Les tasques per traslladar la pista 
esportiva de la Ribera al Parc de 
les Aigües es van posar en marxa 
durant la segona setmana de maig, 
fruit d’un acord entre l’Ajunta-
ment, l’AV del barri i l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB), 
ens que proporcionarà dues no-
ves porteries. L’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME) ha pin-
tat la senyalització de la nova zona 
esportiva, que s’ha ubicat on hi ha-
via l’antic escenari del Parc. L’es-
pai alliberat a la plaça de la Ribera 
quedarà com a pista de patinatge, 
per a bicicletes i zona d’estada, on 
no s’hi podrà jugar a pilota. Tam-
bé s’hi han col·locat nous bancs. 
“La solució aportada ens sem-
bla bé perquè la pista al centre 
del barri causava molèsties als 
veïns”, ha explicat el president de 
l’AV de la Ribera, Jaime Imber-

nón. El president de l’Àrea de Po-
lítica Territorial, Juan Parra (PSC), 
ha destacat “el consens que hem 
assolit amb l’entitat veïnal per 
resoldre el problema”.
L’actuació es complementa amb 
un projecte més ampli que està 
redactant l’AMB, en col·laboració 
amb l’Ajuntament i que té per fi-
nalitat modificar l’accés al Parc de 
les Aigües, aprofitant part de l’espai 
alliberat per l’antiga Daicolorchem. 
Així, s’habilitarà un nou accés des 
del carrer dels Horts, s’ampliarà la 
zona de jocs i hi haurà més mobi-
liari urbà. 

Aparcaments. Parra ha avançat que 
està negociant amb els represen-
tants a Catalunya de Daicolorchem 
la cessió de l’espai buit que ocupa-
va la planta per fer-lo servir com a 
aparcaments mentre la direcció en 
decideix l’ús definitiu.

LA RIBERA

Silvia Díaz | Redacció

comença el trasllat de la 
pista esportiva del barri
La nova zona per al joc s’ha situat al parc de les Aigües

La pista esportiva de la Ribera està situada a l’espai que ocupava l’escenari del Parc de les Aigües
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TERRA NOSTRA

Les obres van començar a mitjan de maig i inclouen la creació de quatre pistes de petanca

La plaça del poble s’amplia en metres
guanyant més arbres i nou mobiliari

L’ampliació de la plaça del Poble 
de Terra Nostra es va posar en 
marxa a mitjan del mes de maig. 
Les obres, adjudicades per 70.164 
euros a l’empresa Moix, tenen com 
a objectiu incorporar un solar que 
fa cantonada entre els carrers Al-
zina i Poblet. Els treballs inclouen 
la instal·lació de quatre pistes de 
petanca amb terra de sauló, la 
plantació d’arbrat, la col·locació 
de mobiliari urbà, la renovació 
de l’enllumenat i la creació d’una 
zona de dunes amb gespa que se-
pararà la plaça del carrer Poblet. 

Consens. Amb aquesta actuació 
s’aconseguirà vincular el carrer 
Alzina, que es va reurbanitzar 
l’any 2009, amb la nova plaça. 
El president de l’Àrea de Políti-

ca Territorial, Juan Parra (PSC), 
ha destacat que l’actuació per-
metrà dotar el barri “de millors 
espais públics”, a la vegada que 

s’ha mostrat satisfet del consens 
assolit amb l’AV del barri per 
dissenyar el projecte definitiu de 
remodelació de la plaça.

Silvia Díaz | Redacció

L’objectiu de la remodelació és incorporar un solar de 900 m2 que hi ha al costat de la plaça del Poble de Terra Nostra

L’Ajuntament rebrà un crèdit d’1,2 milions d’euros a través del Programa 
de Crèdit Local que la Diputació posa a disposició de les localitats de la de-
marcació de Barcelona per fer-se càrrec de les despeses financeres que es 
deriven de les inversions municipals. L’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), i el 
president de l’ens, Antoni Fogué, van signar l’11 de maig el conveni a través 
del qual el consistori rebrà aquests diners (imatge) | SD

> Un milió d’euros de crèdits de la Diputació
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Les obres del nou passeig sobre 
la carretera C-17, que uneix Pla 
d’en Coll amb Mas Rampinyo, 
van a bon ritme i les previsions 
municipals són que estiguin en-
llestides a principi de juny. A la 
zona d’estada ja s’ha col·locat el 

paviment i s’haN instal·lat el sa-
nejament, l’enllumenat públic i 
el mobiliari urbà, consistent en 
bancs, papereres i fonts. A l’eix 
del passeig s’ha ubicat una línia 
de fanals. Totes les zones de pas 
es pavimenten amb asfalt, excep-
te les zones al voltant dels fanals. 

on s’ha realitzat un disseny propi 
amb lletres que formen el nom 
de Montcada i Reixac. La segona 
fase de les obres, adjudicada al ge-
ner per un pressupost de 260.000 
euros, la financia l’Ajuntament i la 
duu a terme l’empresa Moix Ser-
veis i Obres.

Laura Grau | Redacció

La urbanització del passeig estarà 
enllestida a començament de juny

c-17

Aquest és l’aspecte actual del nou passeig sobre la C-17 que ja es troba en la recta final i que inclou zones d’estada amb bancs, fanals i fonts
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La segona fase ha costat 260.000 euros i incorpora zones d’estada, amb bancs i fonts
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El jutge d’Instrucció número 1 
de Barcelona, Joaquim Aguirre, 
arxivarà la causa iniciada contra 
el director d’Anàlisi de l’Oficina 
Antifrau de Catalunya (OAC), 
el periodista montcadenc Carles 
Quílez, per uns presumptes delic-
tes de suborns i revelació de se-
crets. L’informe exculpatori, que 
es traslladarà al Parlament i a 
l’OAC, assenyala que “no hi ha 
ni tan sols indicis de conducta 
ètica o penal reprovable”. 
En la seva declaració, feta el 
passat mes de febrer, el direc-
tor d’anàlisi de l’OAC va negar 
haver rebut regals de cap mena 
per part del col·laborador poli-
cial M.G.C. i va acreditar amb la 
factura corresponent la compra 
d’una moto per valor de 7.069 
euros, desmentint així que ha-
gués estat un regal del confident. 
“Aquests fets van passar quan 
jo feia de periodista en actiu 
dedicat a la crònica negra i 
estava obligat a parlar amb 
tothom, fins i tot amb els que 
estan a l´altra banda de la lega-
litat”, ha puntualitzat Quílez en 
declaracions fetes a títol personal 
i no com a càrrec públic, tot afe-
gint “si  baixes a les clavegueres 
et mosseguen les rates, peró és 
un risc assumit”. 
Pel que fa a la revelació de se-
crets, Quílez va declarar al jutge 
que, efectivament, al mes d’abril 

del 2010, va alertar el director 
de l’OAC, un fiscal, dos policies 
i M.G.C. –com a testimoni pro-
tegit de la justícia–, que els im-
putats per presumpte tràfic de 
persones i prostitució arran del 
tancament dels clubs Riviera i 
Saratoga estaven fent maniobres 
per embrutar la seva reputació, 
fet que el col·laborador policial 
també va ratificar en un acara-
ment posterior en què va defen-
sar l’honradesa del montcadenc.  

Distinció. La notícia de l’exculpació 
de Quílez ha coincidit amb l’anunci 
que el 30 de maig rebrà la medalla 
blava dels Mossos d’Esquadra en 
reconeixement a la seva trajec-
tòria com a periodista i escriptor 
de novel·la negra i també pel seu 
actual càrrec públic. “Per a mi 
rebre aqueta medalla és una 
mostra de suport  i de reco-
neixement a la meva integri-
tat personal i professional que 
m’emociona”, ha dit.

Pilar Abián | Redacció

TRIBUNALS

El montcadenc rebra el 30 de maig la medalla blava dels Mossos

El jutge arxivarà la causa 
iniciada contra l’escriptor 
i periodista carles Quílez

Quílez és també escriptor de novel·la negra
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cREIXEMENT URBANÍSTIc

El projecte de construir 2.000 nous habitatges esdevé, ara per ara, econòmicament inviable

L’ARE de Mas Duran, pendent de la 
decisió que prengui la generalitat

La crisi econòmica fa, ara per ara, 
inviable desenvolupar les 86 Àrees 
Residencials Estratègiques (ARE) 
que va projectar el govern tripatit 
abans del 2007, una de les quals 
s’havia de fer a Mas Duran. Se-
gons fonts de l’Incasòl, actualment 
s’està fent una revisió de cadascuna 
d’elles per valorar quines es poden 
desenvolupar. 
L’ARE de Mas Duran preveu la 
construcció de 2.000 nous habitat-
ges –la meitat de protecció oficial– i 
la connexió del nou sector residen-
cial amb la urbanització de Can 
Pomada, pendent encara de legalit-
zació i, per aquest motiu, carent dels 
serveis bàsics. 

Controvèrsia. El pla aprovat per 
l’anterior govern de la Generalitat 
no ha comptat, però, amb el suport 
unànim del Ple ja que algunes for-

ces polítiques s’han posicionat des 
d’un inici en contra. PPC i Esquer-
ra i fins i tot CiU, malgrat gover-
nar amb el PSC, han manifestat les 
seves reticències. Davant la possibi-
litat que l’ARE quedi finalment en 
paper mullat, els representants de 
cada grup s’han ratificat en els seus 
posicionaments inicials. 
L’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
continua defensant la proposta ente-
nent que contribuirà a dotar el mu-
nicipi de més habitatge protegit, a 
desenvolupar urbanísticament Can 
Pomada i a fer la connexió soterrada 
entre la C-17 i la C-58. “L’ARE –ha 
dit– permetria ordenar i regular 
els usos de les 400 hectàrees del 
Pla de Reixac”. Contràriament, 
Joan Maresma, en nom de CiU, 
considera que, en moments de cri-
si, la ciutat no pot crèixer perime-
tralment: “Hem d’apostar per un 
model sostenible i desenvolupar 

els espais lliures que hi ha en el 
nucli urbà com el solar de Valen-
tine”. El portaveu d’ICV-EUiA, Jo-
sep M. González, opina que l’ARE 
“només té sentit si beneficia la 
ciutat” i insisteix que, si es fa, ha de 
de ser sostenible i s’ha de dotar el 
barri d’equipaments. El PPC con-
tinua oposant-se taxativament a 
l’ARE. “És una barbaritat propo-
sar que es facin més pisos quan 
n’hi ha tants per vendre”, ha dit la 
portaveu dels populars, Eva García. 
Marta Aguilar, d’Esquerra també és 
contrària a la proposta perquè con-
sidera que no ajudaria a cohesionar 
la ciutat: “Està pensada en clau 
metropolitana i no pas per resol-
dre necessitats internes”. 
El que tots els portaveus coincidei-
xen a dir és que, si no es fa l’ARE, 
cal trobar una solució a la urbanit-
zació de Can Pomada i a la seva 
connexió amb el nucli urbà.

Pilar Abián | Redacció

L’ARE proposat s’hauria de densevolupar en 40 de les 400 hectàrees que formen part del Pla de Reixac
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> Impacte de perdigons al mercat ambulant
Els Mossos investiguen l’episodi que va tenir lloc l’11 de maig a la zona de la 
venda de fruita del mercat ambulant de Montcada, en què una veïna de Terra 
Nostra va sofrir un hematoma en un braç després de rebre de rebot l’impacte 
d’una perdigonada. Tot i que no han transcendit dades de la investigació, testi-
monis presencials han relatat que es va sentir el soroll del tret i que l’incident va 
crear força alarma entre els clients que es trobaven comprant a les parades. La 
policia també va localitzar dos impactes més de cartutxo al lloc dels fets, un a la 
façana d’un edifici i un altre que va trencar el vidre d’una finestra | LR

> Minut de silenci en suport al municipi de Llorca
Els treballadors del con-
sistori i els representants 
polítics municipals es 
van concentrar el 12 
de maig, a la porta de 
l’Ajuntament i d’altres 
equipaments per fer un 
minut de silenci en re-
cord a les 9 víctimes mor-
tals del terratrèmol que es 
va produir el dia abans a la ciutat murciana de Llorca. També es van suspendre 
els actes de campanya previstos durant la jornada | SD
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se vende piso. Seminuevo en Can Cuiàs. Con 
párquing y trastero, 90m2, 3 habitaciones, 2 
baños, parquet, calefacción, aire acondiciona-
do, terraza y ascensor. Tel. 228.000 euros. De 
particular a particular. Tel. 619 504 156. 
En venda. Màquina de cosir Sigma, motor 
Refrey 430, semiindustrial. Preu: 220 euros (a 
negociar). Tel. 669 963 177.
se ofrece. Paleta serio para reformas y repara-
ciones en el hogar. Tel. 608 582 141.

En venta. Piso en Can Sant Joan. C. Besós, 16. 
3 habitaciones. 106.000 euros negociables. Tel. 
935 646 107.
se ofrece. Señora de Montcada como cuida-
dora de personas mayores y niños los fines de 
semana. Dispuesta a dormir. Con referencia y 
título de cuidadora. Tel. 627 636 839
Es lloga. Plaça de pàrquing al c. Aragó, a Mas 
Rampinyo. Tel. 620 992 410
classes. Professor llicenciat dóna classes de fí-

sica, química i matemàtiques. Tlf. 687 826 761.
En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo: camilla, sillas tocador, recepción, 
lavacabezas, máquina de vapor ozono, lupa, 
secador casco, etc. Tel. 691 075 030. Precio 
a negociar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 
20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particular. 
Tel. 935 752 813.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts  
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cENTRE cOMERcIAL

La direcció ofereix la instal·lació a les entitats per dur a terme activitats de caire cultural

La nova gerència vol convertir 
El punt en un espai per a les famílies

La nova direcció del Centre Co-
mercial El Punt s’ha proposat 
revitalitzar la instal·lació de Mas 
Rampinyo orientant les botigues 
i els serveis cap a l’oci familiar. 
“Hem de donar al nostre pú-
blic objectiu una oferta de co-
merços atraient”, ha  manifestat 
el gerent d’El Punt, Iván Navas, 
qui ha avançat que per potenciar 
el centre, a banda de posar els lo-
cals a disposició dels empresaris 
que puguin estar interessats, està 
previst programar actes de caire 
cultural, el primer dels quals serà 
un espectacle de titelles, el 18 de 
juny. El director d’El Punt també 
ha ofert la instal·lació a les entitats 
i als col·lectius que vulguin fer con-
certs o exposicions i ha agraït “la 
predisposició de l’Ajuntament a 
col·laborar amb nosaltres”. 

Canvi de mans. Ing Lease és ac-
tualment la concessionària d’El 
Punt que ha contractat la consulto-
ra Comex SA per tirar endavant el 
projecte de dinamització del centre.

Silvia Díaz | Mas Rampinyo

Iván Navas, en primer terme, és el nou gerent del Centre Comercial El Punt
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Els cinemes de Montcada, situats 
a El Punt, estrenen el 20 de maig 
el visionat en tres dimensions 
(3D), coincidint amb l’estrena de 
la quarta pel·lícula de ‘Pirates del 
Carib’. Aquest sistema s’instal·-
larà, de moment, en una única 
sala. “Es tracta de la millor tec-
nologia que hi ha al mercat i ens 
ha suposat un gran esforç esco-

nòmic”, ha explicat la gerent dels 
cines, M. Rosa Gómez, qui ha de-
nunciat que al juliol passat “vam 
contractar una empresa perquè 
ens instal·lés les 3D i ens van es-
tafar 43.000 euros, a nosaltres 
i a altres sales”. Segons Gómez, 
“ara no hi ha excusa perquè la 
gent de Montcada marxi a cine-
mes d’altres municipis” | SD

Els cinemes estrenen la tecnologia 3D el 20 de maig
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 El sorteig de places tindrà lloc el 25 de maig

El sorteig per adjudicar les places 
d’escoles bressol municipals que 
quedin lliures entre les famílies 
empatades a punts tindrà lloc el 
25 de maig, a les 10h, a la Casa de 
la Vila. L’acte l’organitza la Regido-
ria d’Educació i és obert a tothom, 
però les famílies no sabran oficial-
ment fins a l’1 de juny, quan es facin 
públiques les llistes d’admesos, si 
els seus fills entren o no als cen-
tres. Els llistats es podran con-
sultar a les llars d’infants i al web 
municipal www.montcada.cat –no 
es penjaran a l’Ajuntament. El dia 

del sorteig només es tria –a través 
d’un bombo electrònic– el número 
de tall a partir del qual s’adjudi-
caran les places –cada família va 
rebre una xifra en el moment de 
fer la preinscripció. Els infants que 
tenen més punts per entrar són, 
entre d’altres, els de famílies mo-
noparentals, nombroses, els que 
pateixen alguna malaltia o tenen 
necessitats educatives especials. 
El lloc de residència no és té en 
compte perquè totes les escoles 
bressol de Montcada estan qualifi-
cades com a zona única | SD

Un total de 57 infants ha quedat 
fora de la xarxa d’escoles bres-
sol municipals, segons les dades 
resultants de la preinscripció, ja 
que s’hi han presentat 209 sol-
licituds i són 152 les places dis-
ponibles als centres municipals 
Camí del Bosc, Mitja Costa, Can 
Casamada i Font Freda. L’any 
passat, amb una oferta similar 
(148 places), 84 nens van quedar 
fora. Malgrat la disminució de 
les peticions, l’oferta dels centres 
de l’Ajuntament continua sent 
insuficient per cobrir la demanda 
de les famílies. 
Can Casamada, amb 76 sol-
licituds per a 48 vacants, i Font 
Freda, amb 61 peticions per a 41 
places disponibles, continuen sent 
les llars d’infants més sol·licitades 
per la població i en tots els cursos 
hi ha més demanda que oferta. Al 

centre Mitja Costa la situació és 
similar a excepció de l’aula de 
nadons, on hi ha disponibles 6 de 
les 8 places que oferta. A Camí 
del Bosc (Can Cuiàs) hi ha sis 
vacants encara a la franja d’edat 

d’entre 1 i 2 i altres set a la de 2 
i 3 anys, però a la de 0 a 1 hi ha 
una petició de més.

Oferta privada i concertada. L’es-
cola bressol Les Tres Bessones, 
concertada amb l’Ajuntament, té 
disponibles 3 places per a infants 
entre 1 i 2 anys i altres 7 de la 
franja de 2 a 3. Xics La Salle ha 
rebut enguany un total de 31 pe-
ticions per a les 19 places vacants, 
totes a la franja d’1 a 2 anys ja 
que a la de nens més grans no 
n’hi havia cap disponible. La llar 
d’infants privada Disney encara 
disposa de places lliures.

Societat
laveu.cat/societat

NOU cAsAL D’EsTIU
Infància i Joventut i la FAMPA 
oferten l’activitat per al mes 
d’agost a l’Elvira Cuyàs

pàg. 16pàg. 18

EScOLES BRESSOL MUNIcIPALS

Silvia Díaz | Redacció

Les peticions de places baixen però 
l’oferta encara no cobreix la demanda

Les escoles bressol 
municipals Font Freda 
i Can Casamada 
són les que més 
sol·licituds han rebut

sALUT DE LEs DONEs
La Regidoria de Dona i 
Igualtat organitza activitats 
amb motiu de l’efemèride
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Hora del pati a l’escola bressol municipal Font Freda, un dels centres de la xarxa pública que té més demanda entre les famílies

Les llars d’infants públiques han rebut un total de 209 sol·licituds i hi ha disponibiltiat per a 152 usuaris
L’escola Elvira Cuyàs va obrir l’11 
de maig l’onzena edició  de ‘Calaix 
de records’, una activitat que orga-
nitza la Regidoria d’Educació amb 
el suport dels dos casals de gent 
gran, amb la qual els infants de 
primer d’alguns col·legis coneixen 
com es divertien quan eren petites 
les persones que ara són grans. 
Usuaris dels equipaments presen-
ten als infants jocs tradicionals per 
tal que la canalla vegi que hi ha 
fórmules d’entreteniment que afa-
voreixen la integració, les relacions 
personals i la imaginació, més en-
llà de les videoconsoles, els ordina-
dors i els jocs de caire individual. 

Calendari. Els alumnes del Font 
Freda i de La Salle van anar del 17 
al 19 de maig al Casal de Mont-
cada i Reixac, espai que rebrà els 
alumnes del Sagrat Cor els dies 15 
i 16 de juny. Pel que fa a la Mina, 
el dia 18 els usuaris van jugar amb 
una classe d’El Viver –l’altre grup 
hi anirà el 23– i també hi partici-
paran els infants d’El Turó (20 de 
maig) i el Reixac (1 i 8 de juny).

prop de 150 
nens participen 
a l’onzè ‘calaix 
de records’
Silvia Díaz | Redacció

Un nen de l’Elvira Cuyàs, al Casal de Montcada
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> prop de 50 de persones, al concurs de roses
La Festa de la Rosa, organitzada per l’AV de Terra Nostra, va aplegar el 8 
de maig 47 participants al concurs de flors, superant la xifra d’inscrits de 
l’any passat. La guanyadora, amb el millor conjunt de tres roses, va ser Sílvia 
Ricart, mentre que el segon i tercer premi els van obtenir Carme Castilla i Car-
men Ostos, respectivament. La festa va estar amenitzada amb una ballada 
de sardanes i parades de venda de manualitats. A la imatge, les guanyadores 
del concurs amb l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), i membres de l’AV | PA

L’AV de Terra Nostra ha tornat a obrir el procés de adjudicació pública del 
lloguer del bar del Casino que es troba a l’interior de l’equipament públic 
que gestiona l’entitat veïnal. Els interessats poden consultar les pliques que 
regulen el procés d’adjudicació al Centre Civic l’Alzina (Núria, 73), fins al dia 
27 de maig, o bé posant-se en contacte amb la mateixa AV. L’entitat, d’altra 
banda, va celebrar el 15 de maig amb una festa i actuacions de grups de 
ball del barri la remodelació de l’equipament | SD

> El bar del casino surt a concurs públic

 Montcada es mobilitza a Barcelona en contra de les retallades al sector públic
Associacions, AMPAs i partits polí-
tics van participar el 14 de maig a la 
manifestació a Barcelona convoca-
da per 200 entitats socials en contra 
de les mesures en els serveis pú-
blics que vol impulsar la Generalitat 
per reduir el dèficit de les arques 
de l’executiu català. La mobilització 
–amb la participació de 100.000 
persones– va recórrer la Via Laie-
tana fins al Parc de la Ciutadella, 
on es va llegir un manifest. Alguns 
col·lectius locals van portar una 
pancarta pròpia, com les escoles El 
Viver (imatge) o Mas Rampinyo. 
Per la seva banda, la Federació 
d’Associacions de Veïns de Mont-

cada i Reixac 
(Favmir) con-
tinua recollint 
signatures al 
municipi en 
contra de les 
retallades. El 
10 de maig, 
el president 
de l’ens, An-
tonio Cera, 
va participar 
en un acte 
convocat per 
la Confavc, durant el qual es van 
lliurar al Parlament les primeres 
100.000 firmes recollides per dife-

rents plataformes veïnals de Catalu-
nya. Les signatures locals arribaran 
en un segon lliurament a la Cambra 
previst per al mes de juny | SD

L’ong Tazumal, amb la col·laboració 
de les regidories d’Integració i 
Cooperació, Educació i Comerç, 
organitza una campanya de reco-
llida de material escolar i joguines 
per a l’ús dels infants de diverses 
poblacions d’El Salvador. La ini-
ciativa rep el suport de diferents 
centres educatius i de comerços 
que esdevenen punts de recollida 
–el llistat es pot consultar al web de 
l’Ajuntament, www.montcada.cat. 
La campanya coincideix amb el 
desè aniversari de l’agermanament 
de Montcada amb el municipi de 
Nahulingo i al llarg de l’any, Tazu-
mal pretén dur a terme més accions 
per commemorar l’efemèride. 
Des que van començar els contac-
tes entre Montcada i la població 
d’El Salvador, l’ong ha buscat sem-
pre que l’agermanament anés més 
enllà de les relacions institucionals 
per implicar tota la ciutadana. “És 
molt important comptar amb la 
participació de la gent de Mont-
cada per difondre i fomentar la 
solidaritat”, ha indicat el president 
de Tazumal, Rafael Lemus. 

Recollida de 
material escolar 
per als infants 
d’El salvador
Silvia Díaz | Redacció

Del 23 de maig al 3 de juny estarà obert el termini de preinscripció per als 
cicles formatius de grau superior. A Montcada i Reixac, aquests estudis els 
imparteix l’institut La Ferreria i n’ofereix quatre: administració de sistemes 
informàtic en xarxa, pròtesi dental, higiene bucodental i documentació sa-
nitària | SD

> Inscripcions als cicles formatius superiors
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Els tècnics municipals d’Infància i 
Joventut, Ismael Ávalos i Mónyka 
Piñuelo, van cloure la XII edició 
de la Mostra d’Ensenyament que 
es fa anualment amb una xerrada 
informativa sobre les opcions per 
seguir estudiant un cop acabada 
l’ESO. Aquest assessorament 
també el poden rebre directament 
els pares o alumnes interessats al 
Servei d’Informació Juvenil de 
Can Tauler o als punts que aquest 
té als instituts del municipi.

Consells. Animar als fills a conti-
nuar estudiant i a desenvolupar 
les seves habilitats personals van 
ser algunes de les recomanacions 
que els pares van escoltar per part 
dels ponents. També es va explicar 
amb detall els camins a seguir quan 
acaba l’ensenyament obligatori. 
L’activitat es va incloure en el cicle 
de xerrades que organitza l’Esco-
la de Mares i Pares (Empa) de la 

Federació d’Ampa. La propera es 
farà el 25 de maig, a les 18h, a la 
Casa de la Vila, a càrrec dels psi-
còlegcs de Dapsi Carlos Larraña-
ga i Míriam Olivella i porta per 
títol ‘Què necessiten de nosaltres 
els nostres fills?’.

EScOLA DE PARES I MARES

Pilar Abián | Montcada

Xerrada informativa 
sobre les opcions a 
seguir després de l’EsO
L’acte ha servit per cloure la Xii Mostra d’Ensenyament

La xerrada organitzada per l’Empa es va fer el 18 de maig, a la Casa de la Vila
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El plugim que va caure el 7 de 
maig va dissuadir molta gent de 
participar en la primera edició de la 
Festa del Bosc, que van organitzar 
l’Agrupació de Defensa Forestal i 
l’entitat El Bosc és vida a la Font 
del Tort i els seus voltants. Tot i 
així, algunes famílies van decidir 
apropar-se a l’activitat. Enguany 
els organitzadors, a més de pro-
moure la reforestació –de la qual ja 
se n’havien fet tres anteriorment– 
d’un sector de la Font del Tort, tam-
bé van proposar activitats lúdiques 
a la zona del berenador, on hi ha 
les taules per fer pícnic. Membres 
del CEAV van muntar una tirolina 
gegant, un pas de cordes i un pont 

penjant, que van agradar molt la 
canalla. El president de l’ADF, Julio 
Nolasco, va lamentar la reducció 
de públic respecte anys anteriors a 
causa pel mal temps. “Hem posat 

la primera llavor i volem que 
aquest festa es consolidi com una 
cita anual que serveixi per cons-
cienciar els nens de la importàn-
cia de cuidar el bosc”, va dir.
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MEDI AMBIENT

Laura Grau | Vallençana

El mal temps resta assistència a la 
primera edició de la Festa del Bosc
La plantada d’arbres de l’ADF i les activitats del cEAV van tenir molt bona acollida 

Els infants van gaudir d’una atracció que consistia a fer equilibris entre dues cordes

La Regidoria de Dona i Igualtat, 
amb el suport de Salut Pública 
i Consum i del Grup de Dones 
de Can Cuiàs, celebra un any 
més el Dia Internacional d’Acció 
per la salut de les dones, des 
del 28 de maig –data oficial de 
l’efemèride– fins al 4 de juny. La 
commemoració pretén fer visi-
ble la desigualtat entre homes i 
dones en termes sanitaris, fent 
públiques les seves demandes i 
el compromís de les administra-
cions d’afavorir-les.

Programa. La primera activitat és 
un passeig per donar a conèixer 
l’itinerari de salut del barri, amb 
sortida des del Centre Cívic (de 
10 a 13h). Els dies 1 i 2 de juny 
s’oferiran dues xerrades sobre 
alimentació saludable, al Centre 
Cívic Can Cuiàs i al Kursaal, res-
pectivament, a les 18h. També el 
dia 2, la llevadora Fina Serrat ofe-
rirà una xerrada sobre sexualitat 
per a dones al Centre Cívic La 
Ribera (15h). Del 30 de maig al 4 

de juny hi haurà panells informa-
tius al Centre Cívic Can Cuiàs 
sobre les malalties derivades dels 
trastorns en l’alimentació, com es 
calcula l’índex de massa corporal 
i com repercuteix el pes sobre la 
salut.

SALUT DE LES DONES

El programa d’actes anirà del 28 de maig al 4 de juny

L’efemèride es dedicarà 
enguany a l’alimentació

 
La Regidoria de Participació 
Ciutadana organitza dos tallers 
al Casal de la Mina sobre cuina 
sana per a la gent gran. La pri-
mera sessió tindrà lloc el 23 de 
maig i es dedicarà a aprendre a 
fer postres saludables i la sego-
na, el 27 de juny, sobre receptes 
lliures de colesterol. Ambdues 
sessions seran de 18 a 19.30h 
i tindran un preu de 3 euros per 
taller. “Malgrat que no tothom 
té problemes, amb l’edat no 
tot s’hi val perquè comencen a 
aparèixer malalties com la dia-
betis, el colesterol o la hiperten-
sió, que es poden pal·liar amb 
una alimentació adequada”, ha 
apuntat la cuinera montcadenca 
Àngels Puntas, que s’encarrega-
rà de coordinar els tallers | SD

Cuina per a la gent gran

Silvia Díaz | Redacció
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L’exposició sobre els mites del tabac es pot visitar al vestíbul de la planta baixa de la Casa de la Vila

DIA MUNDIAL DEL TABAc

L’AEcc muntarà una carpa el 31 de maig, la data oficial

Una exposició parla dels 
mites de l’hàbit de fumar

Fins al 22 de maig es podrà visitar 
a la Casa de la Vila l’exposició iti-
nerant ‘Tabac i falsos mites’, ela-
borada per l’Associació Espanyo-
la contra el Càncer (AECC), amb 
la col·laboració del Servei de Me-
dicina Preventiva de l’Hospital 
Universitari de Bellvitge i la 
subdirecció de Salut Pública de 
la Generalitat i la Regidoria de 
Salut Pública i Consum. A través 
de cinc panells, l’exposició ex-
plica les creences que existeixen 
al voltant de l’hàbit de fumar, la 
seva addicció bioquímica i dóna 
arguments per justificar la nova 

llei del tabac, que prohibeix fumar 
en espais tancats, com bars i res-
taurants. Amb motiu de la mos-
tra, al tancament d’aquesta edició 
el doctor Esteve Fernández, de la 
unitat de contral del tabaquisme 
de l’Institut Català d’Oncologia, 
oferia una conferència a la Casa 
de la Vila.

Estand. D’altra banda, la junta lo-
cal de l’AECC muntarà el 31 de 
maig, el Dia Mundial Sense Tabac, 
una carpa amb una taula informa-
tiva a la plaça Lluís Companys, 
amb el suport de l’Ajuntament i 
l’assemblea local de Creu Roja.

Silvia Díaz | Montcada
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“Tots els comerciants han venut 
força aquest any, estem molt 
satisfets de com ha funcionat la 
Fira”, va manifestar el president 
de l’Associació de comerciants de 
Can Sant Joan, Rafael Domín-
guez, fent balanç de la 36a edició 
de la Fira Comercial i d’Artesania, 
que es va celebrar els dies 14 i 15 
de maig al carrer Reixagó i, per 
primer cop, va durar dos dies, en 
horari de matí i de tarda. Cara el 
proper any, l’organització es plan-
teja tornar a muntar l’activitat 
durant un cap de setmana, però 
tancant-la diumenge al migdia. 
Domínguez va destacar que hi va 
haver molt públic a la Fira i a les 
activitats que es van organitzar 
paral·lelament per dinamitzar-la; 
una desfilada de roba de botigues 
del barri, una actuació dels grups 
de l’escola de ball Jym’s, un con-
cert amb la Banda de Música de 
Santa Perpètua de Mogoda i la 
primera trobada de modelisme de 

maquetes de tren que va muntar 
al Kursaal l’associació Amics del 
Ferrocarril de Montcada i Reixac.

Aparador de la ciutat. El carrer 
Reixagó es va convertir en un 
aparador de bona part dels articles 
que els clients poden trobar al barri 
i a la resta de zones comercials del 
municipi. “El 80% de les parades 
són de comerciants d’aquí”, va 
subratllar Domínguez. 
L’artesania, que dóna nom i sen-
tit a la Fira, va tenir la seva re-
presentació. Escultors, tallistes, 
modistes, artesans i creadors 
no fallen a la cita i un dels seus 
màxims exponents i veïns del ba-
rri, Luis Barbosa, va reivindicar  
“el paper dels oficis manuals 
en un món cada cop més auto-
matitzat”. Algunes entitats també 
van fer acte de presència a la Fira 
així com els partits polítics, que, 
en plena campanya, van aprofitar 
l’esdeveniment per repartir pro-
paganda.

cOMERÇ AL cARRER A cAN SANT JOAN

L’associació de comerciants considera que enguany l’activitat ha estat un èxit de públic i també de vendes

Silvia Díaz/Lluís Maldonado | Can Sant Joan

La Fira comercial de Can Sant Joan permet els comerços del barri donar-se a conèixer
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L’organització, partidària de tornar a fer 
dos dies de Fira en la propera edició

L’entitat Proide, vinculada a La 
Salle, organitza el 27 de maig 
la desena edició de l’encesa 
d’espelmes solidària, a les 20.15h 
a la plaça de l’Església, per tal de 
recollir fons per a un projecte de 
cooperació per a Guatemala, que 
consisteix a rehabilitar centres 
educatius d’aquest país, un dels 
quatre amb els que l’ong treballa, 
conjuntament amb Perú, Togo i 
Madagascar. Segons ha informat 
Proide, el projecte d’aquest any 
ja està en marxa i per fer-lo possi-
ble, l’entitat necessita recollir uns 
6.000 euros. Proide ha informat 
que les espelmes simbolitzaran la 
llum de la solidaritat de la pobla-
ció de Montcada i Reixac envers 
els infants i joves de Guatemala.

Actuacions. L’encesa solidària  
comptarà amb l’actuació del 
grup de danses africanes Djigi-
landiang, de Senegal, i d’alumnes 
de l’escola La Salle, dirigits per 
la professora Neus Rodés. L’acte 
rep el suport de l’AMPA del cen-
tre educatiu i de l’Ajuntament.

proide organitza 
una encesa 
solidària per 
guatemala

Silvia Díaz | Redacció

Reproducció de l’entorn i l’estació de tren de Montcada Bifurcació en una maqueta
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Les regidories d’Infància i Joventut 
i d’Educació i la Federació d’AM-
PA (FAMPA) ofereixen aquesta 
temporada un casal d’estiu per 
cobrir el temps d’oci dels infants 
des del 25 de juliol fins al 2 de 
setembre. Aquesta proposta neix 
de la voluntat de l’Ajuntament i la 
FAMPA de proposar alternatives 
a les famílies per conciliar la vida 
laboral amb la familiar durant els 
períodes no lectius de l’any, tot i 
que dels Casals ofertats en el que 
portem de curs escolar, només 
s’ha pogut tirar endavant el de 
la Setmana Blanca i es van haver 
d’anul·lar el de Nadal i el de Set-
mana Santa perquè no hi va haver 
prou demanda. “Cada vegada hi 

ha més empreses que no tan-
quen a l’agost, sobretot les del 
sector de serveis, i volem ajudar 
els pares a conciliar la vida la-
boral i la familiar i permetre 
que els pares puguin fer vacan-
ces junts i no hagin de fer-les per 
separat per quedar-se amb els 
fills”, ha indicat al regidora d’In-
fància i Joventut, Eva Gonzalo 
(PSC).

Calendari. Les inscripcions a l’ac-
tivitat –per a infants des de P-3 
fins a sisè de primària– s’han de 
fer del 29 de maig al 3 de juny, a 
través de les AMPA del les escoles 
públiques i la del centre concer-
tat La Ginesta. Sempre i quan hi 
hagi un mínim de 15 inscrits, el 

Casal es desenvoluparà al col·legi 
Elvira Cuyàs, de 9 a 13h, de di-
lluns a divendres, i el preu és de 
320 euros per tot el període o bé 
de 60 euros per cada setmana que 
els infants hi assisteixin. Si hi ha 
demanda suficient, s’habilitarà 
un espai d’acollida matinal, de 8 
a 9h, i una ludoteca de tarda, de 
15 a 17h, amb un cost de 15 eu-
ros setmanals per cada servei. El 
menjador, de 13 a 15h, té un preu 
de 6,75 euros per menú. 
En el moment de fer la inscripció 
cal aportar un document amb les 
dades de l’infant signat pels pares 
o tutors –que es pot descarregar 
del web www.montcada.cat– i la 
justificació de l’ingrés bancari, així 
com una fotografia de carnet.

NOVA PROPOSTA

Silvia Díaz | Redacció

L’Ajuntament i la FAMpA ofereixen   
un nou casal per al mes d’agost 
L’activitat tindrà lloc del 25 de juliol al 2 de setembre a l’escola Elvira cuyàs

L’objectiu del casal del mes d’agost és contribuir a conciliar la vida laboral i personal de les famílies del municipi

 

El col·lectiu Montcada en bici proposa passar el cap de setmana del 17 al 
19 de juny a la Garrotxa, amb un trajecte des del Coll d’en Bas fins a Amer. 
L’allotjament serà en bungalows i la reserva s’ha de fer contactant amb l’AMPA 
de l’escola Font Freda, fins al 21 de maig. Aquest mateix dia, el grup fa una 
altra de les seves excursions per conèixer espais naturals de Montcada. La 
sortida és a les 15.50h al pavelló Miquel Poblet | SD

> Montcada bici proposa fer una sortida a Olot
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> Un passeig per la llera del Besòs per fer barri
En el marc de les accions de foment de la 
cohesió, una vintena de persones va par-
ticipar a la caminada popular que l’equip 
comunitari i la Taula Cívica de la Ribera 
van organitzar el 30 d’abril des de Mont-
cada fins al barri de Can Zam de Santa 
Coloma de Gramenet, amb l’objectiu de 
fer una trobada conjunta entre veïns au-
tòctons i immigrants. El grup va recórrer el passeig del Besòs contemplant les 
espècies vegetals i animals que hi ha a la vora del riu | SD

Un total de 93 entitats rebrà una 
subvenció dels fons que coordina 
Participació Ciutadana i altres 34 
dels diners reservats per l’Institut 
Municipal d’Esports i Lleure 
(IME) en el marc del programa 
municipal d’ajuts a les associacions. 
En total, el consistori atorgarà prop 
400.000 euros per a aquest concep-
te; 200.000 per a les entitats dels 
àmbits educatiu, veïnal, cultural, ju-
venil, de medi ambient, solidaritat, 
cooperació i de la salut – on s’han 
presentat 15 associacions, que no 
es van acollir a la convocatòria del 

2011 dels 99 projectes  que han 
optat als ajuts–, i 192.500 euros de 
suport al món esportiu, amb la in-
corporació d’una nova associació.

Prioritats. Cada departament dis-
senya criteris específics per donar,  
prioritzar i atorgar els ajuts, però 
n’hi ha de caràcter general com 
que les activitats siguin de caire 
obert, fomentin la vida associativa, 
la participació de les dones, que 
afavoreixin els valors de la integra-
ció, la solidaritat, la sostenibilitat, el 
medi ambient i els projectes relacio-
nats amb les noves tecnologies.

Silvia Díaz | Redacció

Al maig del 2010, Participació Ciutadana va organitzar una festa dedicada a les entitats

SUBVENcIONS A ENTITATS

L’Ajuntament i l’iME atorgaran prop de 400.000 euros

Un centenar d’associacions 
rebrà ajuts municipals
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Els alumnes de tercer i quart d’ESO de l’institut La Ferreria van assistir el 18 
de maig a una sessió sobre seguretat del món del treball amb una visita al Bus 
de la prevenció, una unitat mòbil dels departaments d’Empresa i Ocupació i 
d’Ensenyament de la Generalitat | SD

> El Bus de la prevenció visita La Ferreria
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Supresión de la 6ª hora
Desde la Federació d’AMPA de Mont-
cada i Reixac (FAMPA) decimos no a 
la supresión de la 6ª hora diaria de 
clase durante toda la Primaria. En 
conjunto, los 6 cursos de Primaria 
suponen unas 1.100 horas menos de 
clase si se suprime la 6ª hora. En los 5 
años de implantación en los colegios 
públicos, ésta ha demostrado su efica-
cia en muchos chavales que reciben 
poca ayuda en su casa, así como en 
el promedio de las clases. Queremos 
la 6ª hora general y gratuita en todos 
los colegios de Montcada. No acep-
taremos que ningún político local 
alegue que la educación compete a 
la Generalitat. En un problema que 
afecta a Montcada y, por lo tanto, 
todos los partidos deben ponerse a 
trabajar en ello. También decimos 
no a los recortes en Secundaria. 
Los institutos van a recibir menos 
fondos que el año pasado. Todavía 
nadie ha dicho qué se va a reducir 
(calefacción, agua…) pero si los pre-
cios suben y los fondos bajan ¿qué 
pasará? ¿cómo se van a pagar los 
gastos corrientes? 
Nos duele y nos preocupa que en 
esta campaña electoral haya quien 
dé por hecho el nuevo IES Montser-
rat Miró.  En la reunión que la junta 
de la FAMPA mantuvo el pasado 2 
de mayo en Sabadell con el director 
de Serveis Territorials d’Educació, 
Lluís Baulenas, éste nos dijo que 
hasta que no se aprueben los presu-
puestos de la Generalitat no se sabrá 
si empiezan las obras. El hecho de 
que se haya solicitado la licencia 
para hacerlas no es significativo ya 
que todavía no hay dotación econó-
mica. Queremos que el nuevo IES 
Miró abra sus puertas en septiembre 
de 2012 tal como  se comprometió 
en su día la Generalitat. ¡Basta ya de 
retrasos! Desde la FAMPA también 
queremos hacer un llamamiento a 

los padres para que se movilicen a 
favor de una enseñanza pública de 
calidad y luchen por ello. Nos ha 
costado mucho llegar hasta aquí y 
no podemos permitirnos el lujo de 
retroceder. Nuestros hijos merecen 
que hagamos el esfuerzo ¿no os pa-
rece?

Pedro Fernández
Presidente de la FAMPA

Policia de proximitat
Recentment vàrem requerir els ser-
veis de la Policia de Proximitat de 
Montcada i Reixac per fer tasques 
de mediació ja que teníem alguns 
problemas de convivència amb uns 
veïns de la nostra escala. Vàrem 
recòrrer, tal i com se’ns va aconse-
llar al Centre Cívic de la Ribera, als 
serveis de mediació de la Policia 
de Proximitat del nostre municipi, i 
la veritat es que el tracte rebut per 
part del caporal Francisco Calvo va 
ser excel·lent, tant amb nosaltres 
com amb els veïns demandats. Ens 
va convocar a una reunió amb un 
dels propietaris del pis en qüestió i 
vàrem sortir de l’encontre amb una 
acta de mediació. 
Arran d’aquesta acta i aquesta reu-
nió algunes coses s’han pogut mi-
llorar i d’altres continuen igual. En 
qualsevol cas, volem agraïr al capo-
ral de la Policia Local el seu interès 
i la seva actuació en les tasques de 
mediació. Si quan la Administració 
funciona malament ens queixem, 
quan s’hi treballa eficientment cap 
al ciutadà tambè és de justícia dir-
ho. Des d’aquí, doncs, el nostre 
agraïment al sr. Calvo.

Albert Caballero
La Ribera

*********************
Soy una vecina de Montcada y Reixac 
quisiera agradecer la colaboración y 
el apoyo recibido en todo momento 
por parte de Francisco Calvo, capo-

ral de la Policía Local y de la unidad 
de proximidad. Gracias a todos por 
vuestra ayuda, por hacernos sentir 
más seguros y por saber que puedo 
contar en todo momento con vosotros. 
Gracias, sois un buen equipo.

J.C.
Font Pudenta

Siglo XXI (II)
Otra experiencia a contar, de nuevo 
a la busca y captura de un trabajo. 
Encuentro a través de Internet una 
oferta que dice:“Multinacional del 
sector energético y por volumen de 
trabajo, desea incorporar 20 perso-
nas para atender llamadas de sus cli-
entes”. Envio el CV y tengo la suerte 
de ser elegida, ¡bien!
Tengo una entrevista con dinámica 
de grupo incluída e información de 
condiciones: formación de una se-
mana –eso sí, sin compensación al-
guna–, horas ofrecidas: 20, 25 y 30, 
bueno quizás 39 horas –para quien 
no esté al corriente, habitualmente 
en el sector del telemarketing nunca 
ofrecen 40.
Empezada la formación y ya entra-
dos en materia nos preguntan cuales 
son nuestras preferencias horarias 
y disponibilidad. ¡Qué buen rollo! 
todo va de maravilla. La formado-
ra es encantadora, amena, bla bla 
bla. Pero siempre existe un pero. A 
punto de acabar la formación y en 
vista de que nadie informaba de 
las horas a trabajar, horarios, etc... 
Casi, casi hicimos un acto de re-
beldía, obligando a la supervisora 
a informarnos de inmediato de las 
condiciones. Para nuestra sorpresa e 
indignacion el ofrecimiento era de 4 
horas de trabajo y para rematarlo, a 
las personas que habían pedido de 
mañana se les ofrecía de tarde y a la 
inversa. Resultado, desbandada del 
personal, quedando de 20 personas 
6. Una vez empezado a trabajar, al 

segundo día despiden a una persona 
a la semana otra y así sucesivamen-
te. Supuestamente no daban el per-
fil y yo me pregunto ¿qué perfil? ¿el 
griego, quizás? Pero lo más relevan-
te, es que ya tenían otros grupos de 
formación para reemplazar a los que 
iban despidiendo. ¿Alguién sabe si 
las empresas telemarketing cobran 
por formar a los futuros teleoperado-
res? Es simple curiosidad dado que 
a veces para 20 puestos pueden lle-
gar a formar a 100 personas. Es de 
obligado cumplimiento firmar la hoja 
de asistencia lo cual sería normal si 
no fuera por la pertinaz insistencia. 
¿Será  para justificar la asistencia 
del alumno y después presentar los 
documentos a..? Mi duda sigue exis-
tiendo ¿cobran por esas formaciones 
multitudinarias las empresas de Te-
lemarketing? 

C.G.
Can Sant Joan

Gestió sorprenent
Vull felicitar als gestors del Centre 
Esportiu Aqua perquè han sabut fer 
front a la crisi general que afecta al 
país. Imagino que deuen tenir grans 
beneficis, en cas contrari no entenc 
la situació viscuda fa uns dies. La 
meva filla, sòcia de fa temps, per 
motius laborals anava a donar-se 
de baixa i vaig intentar aprofitar la 
situació proposant que jo em fes 
càrrec de les quotes que ella hau-
ria de pagar, a canvi de fer servir les 
instal·lacions sense haver de pagar 
la matrícula. 
Resposta: “És que això no ho fem”. 
És a dir, prefereixen perdre un client 
que permetre un canvi de titularitat 
que no comporta massa esforç per al 
personal del centre. Ara, ni la meva 
filla es sòcia de l’Aqua, ni jo en vol-
dria ser en un futur.

Joaquim Hernández
Can Sant Joan

la bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 27 de maig

el clic

Montcada neta?

A Mas Rampinyo, al carrer que puja cap al centre 
el Punt i l’hotel Ciutat de Montcada, venint des de 
l’estació del tren, hi ha des de fa mesos i mesos 
unes bosses d’escombraries, roba, llaunes de be-
gudes, ampolles… I aquesta última setmana se 
li ha afegit un parell de matalassos. És un lloc de 
pas habitual de la gent que va a agafar el tren, dels 
que van a comprar al centre comercial, dels que 
van al cine, dels clients de l’hotel. Potser el Mirnet 
i la Mirneta haurien de donar un tomb per allà. 
Sento vergonya cada cop que ho veig. 

Mercè Escursell. Mas Rampinyo

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Després del 22...
Acabada la cursa electoral 
tot és a punt perquè el 22 de 
maig l’electorat triï a les urnes 
els seus representants per als 
propers quatre anys. Això és 
el que estableix la democrà-
cia, que sigui el poble qui 
decideixi, malgrat que, a la 
pràctica, qui acaba prenent 
les decisions és qui pren les 
regnes del govern. En qual-
sevol cas, les forces políti-
ques han de passar l’examen 
i convé que, malgrat la desa-
fecció política que cada cop 
més impregna la societat, 
vagi a votar el màxim nombre 
de gent. Ara per ara, partici-
par i implicar-se activament 
és l’única manera de canviar 
allò que, com a ciutadans, 
no ens agrada. I mentre la 
societat civil no sigui capaç 
d’instaurar un sistema polític 
millor, caldrà seguir passant 
per les urnes.
A diferència de les cites elec-
torals de l’última dècada, en 
què hi havia bonança eco-
nòmica i molts projectes a 
desenvolupar, els partits que 
ara opten a entrar a l’Ajun-
tament es trobaran amb una 
situació ben diferent. Qui 
arribi a l’Alcaldia no tindrà 
precisament un paper fàcil. 
Haurà de lidiar amb una con-
juntura desfavorable marca-
da per la manca de recursos 
econòmics i amb unes pers-
pectives, a curt i mig termi-
ni, més aviat decebedores. 
Gestionar aquesta situació 
requerirà un plus afegit per 
a l’equip que es trobi al 
front de l’Ajuntament. I l’èxit 
d’aquesta empresa dependrà 
clarament del seny que s’hi 
apliqui en funció de les ne-
cessitats reals del municipi i 
dels seus habitants.

Per què els Casals d’Estiu que l’any passat costaven 70 euros la quinze-
na enguany costen 40 la setmana? T. U. I Mas Rampinyo

La pujada a 40 euros la setmana (80 euros la quinzena) està mo-
tivada per la pujada de l’IPC i perquè, fruit de les retallades pres-
supostàries, s’ha hagut d’ajustar el percentatge del pagament que 
han d’efectuar les famílies dels usuaris. El cost tipus del casal d’es-
tiu de dilluns a divendres, de 9 a 13.30h, i un dia de sortida fins 
a les 17h és de 120 euros i aquí estan incloses les sortides d’un 
dia a la piscina i un altre a fora del municipi, així com el transport 
en autocar de totes elles. Les famílies assumeixen el 66,7% del 
cost de cada plaça i l’Ajuntament el 33,3%. L’augment de preus 
afecta també als casals esportius | Ana Rivas, presidenta de l’Àrea 
Social (PSC)
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Agenda
laveu.cat/agenda

Fi dels Jocs Escolars
Desfilada, lliurament de premis, jocs 
i dinar de germanor

21 de mAIG, 10H
PArC de lA llACunA (mAS durAn)

25  de mAIG, 18H
CASA de lA VIlA

20 l divendres
Visita. ‘Posta de sol al campanar del Pi’. 

Hora: 17h. Lloc: plaça del Pi de Barcelo-

na. Organitza: Fundació Cultural Mont-

cada.

21 l dissabte
Festa. Cloenda dels Jocs Escolars. Hora: 

10h. Lloc: parc de la Llacuna.

Divulgació. Gimcana de tallers d’història, 

amb motiu del Dia Internacional dels 

Museus. Hora: De les 11 a les 14h. Lloc: 

c. Major. Organitza: Museu Municipal 

Les Maleses.

Sortida. Amb Montcada en Bici. Hora: 

15.50h. Lloc: Davant del pavelló Miquel 

Poblet.

Festival. Del Dia Internacional de la 

Dansa. Hora: 17h. Lloc: plaça Joanot 

Martorell.

23 l dilluns
Taller. De cuina ‘Postres saludables’, a 

càrrec de la cuinera Maria Àngels Pun-

tas. Hora: 17h. Lloc: Casal de Gent Gran 

Casa de la Mina.

24 l dimarts
Presentació. Del programa i la samarre-

ta de la Festa Major 2011 i veredicte del 

concurs de cartells. Hora: 19.30h. Lloc: 

Auditori Municipal.

25 l dimecres
Xerrada. ‘Què necessiten de nosaltres 

els nostres fills?’, a càrrec de Carlos La-

rrañaga i Míriam Olivella, psicòlegs del 

DAPSI. Hora: 18h. Lloc: Sala institucio-

nal de la Casa de la Vila.

27 l divendres
Hora del conte. ‘El cor de la gallines’, a 

càrrec de Sara Fuente. Hora: 18h. Lloc: 

Biblioteca de Can Sant Joan.

Solidaritat. 10a Encesa Solidària per a 

l’ong Proide, amb l’actuació del grup de 

Senegal, Djigilandiang. Hora: 20.15h. 

Lloc: Plaça de l’Església. Organitza: La 

Salle Montcada.

Espectacle. ‘Boulevard de la Chanson 

Française’, a càrrec de Núria Cols i Da-

vid Martell. Hora: 22h. Lloc: Kursaal. 

Preu: 8 euros.

28 l dissabte
Sortida. Passeig amb el lema ‘Dones ca-
minant en salut’. Hora: 10h. Lloc: Cen-
tre Cívic de Can Cuiàs. 

29 l diumenge
Visita. Castell del Port. Hora: 10.30h. 
Lloc: pl. Espanya-Creu Coberta. Orga-
nitza: Fundació Cultural Montcada.

2 l dijous
Taller. De cuina. Hora: 19h. Lloc: Centre 
Cívic Can Cuiàs. Preu: 5 euros.

Cinema-fòrum. ‘La cruz y el puñal’. Hora: 
19h. Lloc: Centre Cívic La Ribera. Orga-
nitza: Associació Colombiana Cultural i 
Religiosa.

3 l divendres
Presentació. De la novel·la ‘La terra de 
Thule’, de Miquel Sánchez. Hora: 19.30h. 
Lloc: Cafè Colon. 

Inauguració. De la mostra dels alum-
nes dels tallers de pintura per a joves i 
adults. Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal.

Mostra. De Cinema de Muntanya. Hora: 
21h. Lloc: Auditori. Organitza: El Cim.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

20 21 22

27 28 2924 25 2623

30

v.Nieto J.Relat J.Relat

Recasens v.Nieto v.NietoJ.vila pardo guixduran 

guixduran J.vila pardoRivas

1 32
Recasens Recasens

4 5

                                         maig/juny

Xerrada: Què necessiten de 
nosaltres els nostres fills?
A càrrec de Carlos Larrañaga i Míriam Olivella, 
del servei Dapsi

Tel. 935 751 289  |  de dimarts a dissabte: 17 a 21h.  diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  de dilluns a divendres: 8 a 22h. dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  de dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. diumenge: 10 a 14h

Mostra de pintura 
i concurs de 
cartells de 
Festa Major 

del 24 de maig al 13 de juny

Presentació

pROgRAMA 
DE LA FEsTA 
MAJOR 2011
24 de maig, 19.30h

sala 
principal

EXpOsIcIÓ
‘bOtSWaNa’
de Sergi canet
fins al 29 de maig 
Sala Sebastià Heredia

MÚSIcA
‘bOulEvaRd dE la cHaNSON fRaNÇaiSE’ 
27 de maig, 22h
Sala Joan dalmau

Exposició

ELs ULLs DELs pOBREs
Fotografies de Joan Guerrero
Fins al 12 de juny

31
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pàg. 24

MONòLEgs AL BAVIERA
El restaurador Sergi De Mesas proposa 
una cita setmanal amb l’humor

El Museu Municipal s’afegeix a 
la celebració del Dia Internacio-
nal dels Museus –que se celebra 
oficialment el 18 de maig– amb 
l’organització de tres tallers 
divulgatius adreçats al públic 
familiar. Les activitats tindran 
lloc a la plaça de l’Església el 
21 de maig a partir de les 11h 
i fins a les 14h. Els participants 
podran recòrrer la història local 
a través de tres propostes lúdi-
ques que tractaran de fer reviu-
re hàbits, tècniques i formes 
de representació artística dels 
nostres avantpassats, des de la 
pintura rupestre fins al mosaic 
modernista.

Propostes. Amb el títol “Els pri-
mers pobladors de Montcada 
i Reixac”, els nens aprendran 
pintar com ho feien els homes 
prehistòrics. Al taller “El paper 
dels molins” podran descobrir i 
posar en pràctica la tècnica ar-
tesana de fer paper i, a l’últim, 
posar a prova les seves habili-
tats manuals per construir un 

mosaic, seguint la tècnica del 
trencadís, la gran innovació 
del Modernisme. Al final dels 
tallers els participants podran 
prendre part en un joc de pis-
tes per resoldre diferents enig-
mes que els obligarà a visitar 
indrets del carrer Major. Entre 
els encertants es farà un sorteig 
d’un lot de material d’arts plàs-
tiques i llibres que tindrà lloc al 
Museu el 26 de maig. Els tallers 
són oberts a tothom que vulgui 
participar, però s’aconsella que 
per fer la gimcana, els menors 
vagin acompanyats d’un adult.

DIA INTERNAcIONAL DELS MUSEUS

Laura Grau| Redacció

El Museu organitza 
tres tallers per reviure 
el passat del municipi

pàg. 22

BOTswANA EN IMATgEs
Sergi Canet retrata els paisatges 
i la gent d’aquest país africà
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El Museu té per costum sortir al carrer per donar-se a conèixer i atraure, sobretot, els nens

El 24 de maig es donarà a co-
nèixer el programa de la Festa 
Major 2011 a l’Auditori Muni-
ci pal  (19.30h) i el disseny gua-
nyador del concurs de cartells, 
que il·lustrarà els programes de 
mà i les samarretes –que es po-
dran adquirir el mateix dia. A 
més de lliurar el guardó als au-
tors de l’obra seleccionada i dels 
accèsits –que les associacions  de 
veïns de Mas Rampinyo, La 
Ribera i Can Sant Joan han 
triat  per anunciar les festes dels 
respectius barris–, l’acte també 
servirà per donar a conèixer les 
teles escollides pel jurat de la 
Mostra de Pintura de Festa Ma-
jor, que el consistori adquirirà 
per al seu fons d’art al preu que 
hagi estipulat l’artista. Totes les 
obres participants, un total de 
17, romandran exposades fins al 
13 de juny a la Casa de la Vila, 
juntament amb els treballs pre-
miats en el concurs de cartells 
per a adults –que ha rebut 66 
propostes–, i per a nens –amb 
216 participants.

La Pegatina. La programació es-
tarà marcada un any més per la 
contenció pressupostària. Això 
no ha impedit que l’Ajuntament 
hagi apostat com a plat fort de 
l’oferta musical pel grup La Pe-
gatina, amb un catxè cada vega-
da més alt, que viu un moment 
dolç de la seva carrera amb la 
publicació del seu tercer àlbum 
‘Xapömelon’, que està tenint 
molt bona acollida.

El programa de 
Festa Major es 
presenta el 24 
de maig
Laura Grau | Montcada

La vida de colom, en una novel·la
L’historiador de cerdanyola, Miquel Sánchez, presenta al cafè colon ‘La terra de Thule’

cERcLE cULTURAL

Miquel Sánchez, en una imatge recent

Gran coneixedor de la vida i 
les gestes de Cristòfor Colom, 
l’historiador Miquel Sánchez 
(Cerdanyola, 1943) ha recreat  
la biografia del descobridor 
d’Amèrica en la seva primera 
novel·la ‘La terra de Thule’, 
guanyadora del IV Premi de 
narrativa W. Ayguals de Izco 
2010, de Vinaròs. L’obra està 
plantejada com unes memòries, 
centrades especial ment “en la 

seva personalitat messiànica” 
–segons l’autor– i en la seva 
vida sentimental. Sánchez parla 
de quatre dones –tres de reals i 
una de fictícia. “He dibuixat un 
Colom penedit del seu passat, 
que veu la necessitat de con-
fessar-se”, ha explicat l’autor, 
que presentarà el llibre al Cafè 
Colon el 3 de juny convidat 
pel Cercle Cultural i acompa-
nyat per l’escriptora Elisa Riera 
(19.30h).

Laura Grau | Redacció

Les activitats s’adrecen al públic familiar i tindran lloc el 
dissabte 21 de maig, a les 11h, a la plaça de l’Església

L’oferta abasta des 
de la pintura rupestre 
fins a les tècniques del 
mosaic modernista
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PINTURA

Membres del grup de Dones de can 
cuiàs exposen a la casa de la Vila

La Casa de la Vila acollirà fins 
al 22 de maig una exposició de 
les components del Grup de 
Dones de Can Cuiàs que fan 
cursos de pintura al Centre 
Cívic del barri amb la profes-
sora Dèlia Cabanzón. L’acte 
d’inauguració es va fer el 12 

de maig amb la presència d’au-
toritats municipals i bona part 
de les alumnes, que van agrair 
a Cabanzón la seva professio-
nalitat i gran qualitat humana. 
La tallerista va destacar l’esforç 
d’aquestes dones “que treuen 
temps com poden per venir 
a les classes, tot i treballar 

moltes hores del dia a fora 
a dintre de casa seva”. Roser 
Solano, que va parlar en nom 
del Grup de Dones, va remar-
car que “per a la majoria, les 
classes de pintura són tera-
pèutiques perquè suposen un 
espai de trobada i intercanvi 
d’idees i opinions”. 

Algunes de les dones que exposen a la Casa de la Vila posen amb la professora d’art Dèlia Cabanzón. a qui van obsequiar amb un ram de flors
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Laura Grau | Redacció

Totes són alumnes del curs de pintura que imparteix Dèlia cabanzón al centre cívic

El professor d’Història de l’art de l’Escola Frederic Mistral de Barcelona 
(a la foto, amb la presidenta de la Fundació Cultural, Núria Cervera) va 
fer una conferència sobre la vida i l’obra de Santiago Rusiñol a la seu 
de l’entitat el 12 de maig. L’acte va servir per commemorar el 150è ani-
versari del naixement de l’escriptor i pintor català i el vuitantè de la seva 
mort. La xerrada forma part del programa d’activitats que la Fundació 
està fent al llarg d’aquest any per celebrar els 25 anys d’existència. El 
4 de juny s’ha programat una sortida cultural per visitar el Monestir de 
Santes Creus i la vila de Montblanc | LG

> La coral Mare de Déu del Turó, a Navarra
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> La Fundació recorda santiago Rusiñol

> Nova data per al festival del Dia de la Dansa
La Mostra de grups i escoles de ball que organitza la Regidoria de Cultura 
cada any per commemorar el Dia Internacional de la Dansa tindrà lloc el 21 
de maig a l’escenari de sempre, la plaça Joanot Martorell (17h). La cita, pre-
vista inicialment el 7 de maig, va ser anul·lada per l’amenaça de pluja. No 
faltaran a la cita el Club de ball esportiu EnDansa i l’escola de dansa Jym’s, a 
la qual s’afegeix una de nova, l’escola CirQs dance studio, especialitzada en 
balls urbans. Entre les entitats, cal destacar la incorporació d’una de nova, 
la Peña Cordobesa, amb seu a Terra Nostra | LG

sergi canet 
exposa fotos 
de Botswana

La Coral Mare de Déu del 
Turó va viatjar els dies 7 i 
8 de maig a la localitat  na-
varresa d’Altsasua per par-
ticipar en un concert amb 
la Coral Erkudengo Ama, 
que es va fer a l’església del 
poble veí d’Urdiain. L’entitat 
va lliurar al grup navarrès 
una placa commemorativa 
de la trobada, obsequi de 
l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac (a la foto) | LG

Sergi Canet, davant del cartell que anuncia l’exposició sobre Botswana que acull el Kursaal

Fins al 29 de maig es pot visi-
tar al Kursaal l’exposició de fo-
tografies de Sergi Canet sobre 
Botswana. Canet, de 33 anys, 
va viatjar l’octubre passat a 
aquest país africà de 2 milions 
i mig d’habitants i amb la ma-
teixa extensió que Espanya. “És 
un territori verge, amb una 
natura i uns paisatges espec-
tacular”, ha explicat el fotògraf, 
que ha recollit imatges de tres 
zones del país: les catarates Vic-
tòria, el Parc Nacional Chobe i 
el delta del riu Okavango | LG

> La casa de les Aigües obre el seu jardí
El jardí de la Casa de les Aigües, ubicat al Parc del mateix nom, obrirà al 
públic a partir del pròxim 15 de maig tots els diumenges, de 10 a 14h, per 
al seu ús ciutadà. No obstant, el complex modernista romandrà tancat ja 
que només obre el públic per a les visites guiades i prèviament concerta-
des. La pròxima és la  que organitzen el Museu Municipal i l’Àrea Metro-
politana de Barcelona el 12 de juny, a les 12h. Per inscriure’s a aquesta 
activitat, o per concertar visites en altres horaris, s’ha de contactar amb el 
Museu, al telèfon 932 562 220 | SD
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BIBLIOTEcA ELISENDA DE MONTcADA

L’afgana Nàdia ghulam desmenteix 
els tòpics sobre l’Islam i les dones 

El desconeixement generalitzat  
sobre la realitat del seu país, l’Af-
ga nistà, i les informacions distor-
sionades que va publicar la prem-
sa sobre la seva història, són els 
motius que van impulsar Nàdia 
Ghulam (Kabul, 1985) a escriure 
‘El secret del meu turbant’, amb 
la col·laboració de la periodista 
Agnès Rotger. Ghulam va visitar 
la Biblioteca Elisenda el 16 de 
maig per presentar la novel·la, 
de la qual no només és l’autora 
sinó també la protagonista. Amb 
només 8 anys i després de recu-
perar-se de les ferides patides en 
un bombardeig, Nàdia va decidir 
fer-se passar per un noi per poder 
treballar, ja que el règim talibà ho 
tenia prohibit a les dones. La do-
ble vida de Nàdia es va allargar 
més de 10 anys, bona part dels 
quals va treballar com ajudant 
d’un religiós, feina que li va 
permetre tenir un coneixement 
profund de l’Alcorà. En aquest 
sentit, la jove va desmentir molts 
tòpics sobre l’Islam i les dones: 
“En cap pàgina hi diu que les 
dones no puguin treballar ni 
s’hagin de cobrir per sortir al 
carrer, això són interpretacions 
equivocades del text original”.

Origen del burka. Ghulam també 
va parlar sobre el burka, una 
peça de roba que van instaurar 
els mujaidins –règim anterior als 

talibans– amb l’objectiu de pro-
tegir les dones de les freqüents 
agressions de què eren objecte. 
També va remarcar que la inva-
sió dels nordamericans –“feta 
presumptament per alliberar 
el país dels talibans”, –va dir– 
no va suposar cap canvi subs-
tancial en la vida dels afgans, a 
pesar que els mitjans van voler 
fer creure al públic d’Occident: 

“Les dones continuen sense 
poder treballar i no poden 
sortir al carrer si no van acom-
panyades del pare o d’un ger-
mà”, va afegir.  Ghulam va 
captivar el nombrós públic de la 
sala, al voltant de 70 persones, 
parlant un català perfecte i res-
ponent tota mena de preguntes, 
la majoria relacionades amb la 
seva història personal.

L’escriptora Nàdia Ghulam, de 25 anys, en porta 4 vivint a Catalunya amb una família d’acollida 

L’autora d’‘El secret del meu turbant’ va viure 10 anys a Kabul fent-se passar per un noi 

Laura Grau | Pla d’en Coll
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Amb el títol ‘Boulevard de la 
chanson française’, la Regido-
ria de Cultura ha programat 
al Kursaal el 27 de maig (22h) 
un concert de veu i piano que 
recorre els temes més emblemà-
tics de l’anomenada chanson fran-
çaise al llarg del segle XX. El re-
cital anirà a càrrec de la cantant 
Núria Cols i el pianista David 
Martell, que també ha fet els 
arranjaments musicals. Els dos 
intèrprets, que ja van actuar  a  
Montcada amb un espectacle 

sobre Edith Piaf, retornen als 
escenaris montcadencs amb un 
homenatge a la cultura i a la  
música francesa, des de l’època 
dels petits cabarets parisencs 
fins a la de tota una generació 
d’autors i compositors que han 
deixat petjada en la memòria 
col·lectiva. El concert fa una 
selecció de temes coneguts de 
Jacques Brel, Charles Trenet, 
Georges Moustaki, Juliette 
Grecó, George Brassens, Char-
les Aznavour, Gilberts Bécaud i 
Edith Piaf, entre d’altres.

David Martell, al piano, i Núria Cols, a la veu, recreen temes entranyables de la cançó francesa

kURSAAL

Laura Grau | Montcada

cols-Martell homenatgen 
la ‘chanson française’
El concert repassarà temes dels intèrprets més representatius

La Regidoria de Cultura ha 
confirmat que l’any vinent 
tornarà a organitzar-se el cicle 
Montcadasons que s’ha posat 
en marxa per primera vegada 
aquesta temporada al Kursaal 
–entre l’abril i el maig–, amb 
l’objectiu de promoure els 
grups de música no professio-
nals del municipi. La primera 
edició ha comptat amb la parti-
cipació de quatre grups de dife-
rents estils: Presidente i La mà-
quina de escribir, de pop-rock; 

La Rock’n’Rolla, de rock acús-
tic i Express Quartet, de jazz. 
“Tot i que el seguiment dels 
concerts ha estat desigual, en 
general, hem vist interès per 
part dels grups i del públic 
que hi ha acudit”, ha explicat 
la coordinadora del cicle, Belén 
Rodríguez. De cara a l’any vi-
nent s’intentarà implicar més 
bandes locals amb l’objectiu de 
consolidar una cita al calendari 
cultural de l’any destinada es-
pecíficament a la gent de Mont-
cada aficionada a tocar.

La Rock’n’Rolla, de Can Sant Joan, va ser un dels grups que més públic va atraure al Kursaal

MÚSIcA

Laura Grau | Can Sant Joan

El Montcadasons tornarà 
a fer-se el pròxim any
L’objectiu és que els grups locals puguin donar-se a conèixer
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el retro-visor
Laura grau

Fundació cultural Montcada

Durant les primeres dècades del 
segle XX, el Salón Doré –més tard 
conegut com Cafè Doré–, va ser 
una de les sales de festes més ac-
tives de Montcada i Reixac, junta-
ment amb l’Abi. Situada al carrer 
Carril, davant de la línia de tren 
de França –a l’alçada de l’actual 
Ajuntament–, oferia espectacles 
de varietats i d’humor, amb ses-

sions de tarda i nit els dissabtes i 
diumenges. El negoci el va posar 
en marxa Josep Ponsa, molt co-
negut al poble perquè va regentar 
el restaurant de la Fonda España i 
el cinema del mateix nom, propie-
tat dels Serratosa. Segons el nét 
de Ponsa, Jordi Salat, “a més de 
sala de festes, el local també era 
un punt de trobada d’entitats i 

associacions, que el llogaven per 
fer sopars de germanor”. La sala 
va assolir força prestigi gràcies a 
la seva proximitat a Barcelona i a 
una programació selecta que va 
comptar amb destacades figures 
del món de la revista com l’actriu 
Blanquita Suárez, a qui el propi 
Pablo Picasso va dedicar una de 
les seves obres.

Les millors vedets, al cafè Doré
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Façana del Cafè Doré –en una imatge dels anys cinquanta–, que estava ubicat davant de la línia ferroviària de França, a l’actual carrer de les Aigües

La sala de festes va ser una de les més actives de Montcada fins als anys cinquanta
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Cada dimecres, a les 21h, el res-
taurant Baviera es converteix 
en una sala de festes on, a més 
de sopar, els clients poden gau-
dir d’un monòleg d’humor.  La 
inicia tiva la promou Sergi De 
Mesas, que regenta l’establiment 
i és un gran aficionat a aquest 
gènere teatral. “Vaig pensar 
que era una manera d’atrau-
re públic i alhora oferir una 
proposta d’oci entre setma-

na”, ha explicat. Fins ara han 
vingut monologuistes amateurs, 
però també professionals com 
Alejandra Jiménez, del planter 
d’actors d’Andreu Bue na fuente. 
Davant de la bo na  acollida que 
està tenint la proposta, De Me-
sas vol impulsar l’espai ‘Monò-
legs es cè nics’, els dissabtes a la 
nit, “perquè la gent pugui po-
sar a prova les seves habilitats 
com a monologuista i perdre 
la por escènica”, ha anunciat. 

Una de les monologuistes més aplaudides que han passat pel Baviera va ser Alejandra Jiménez

ESPEcTAcLES

Laura Grau | Montcada

Els monòlegs del Baviera, 
nova proposta cultural
L’activitat es fa tots els dimecres a la nit després del sopar
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FUTBOL cATALà 
Montcada acollirà l’11 i 12 
de juny la segona edició dels 
tornejos de futbol i futbol sala 

JOcs EscOLARs 
El Parc de la Llacuna, a Mas 
Duran, serà l’escenari el dia 
21 de la festa cloenda

pàg. 29 pàg. 30  
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La Salle jugarà la fase de repesca 
a Primera Estatal al sector que 
tindrà lloc a Gijón (Astúries) 
entre el 20 i el 22 de maig, des-
prés que hagi quedat enquadra-
da al Grup Primer juntament 
amb el Covadonga i el BM 
Ciudad Real B, dos equips que 
en temporades passades han 
militat a la Divisió d’Honor B. 
Els montcadencs, que van ser 
els segons classificats del sector 
jugat a Montcada, debutaran el 
divendres (20h) contra el con-
junt amfitrió i, al dia següent, es 
veuran les cares al Ciudad Real 
B (20h). A l’última jornada, els 
homes de Dídac de la Torre te-
nen descans. Només el primer 
aconseguirà l’ascens a Primera.
El club montcadenc hauria pre-
ferit que el nou play-off es dis-
putés de nou al municipi, tot i 
que la Federació Espanyola ha 
optat finalment per dues candi-
datures que no s’havien presen-
tat als primers sectors. El presi-
dent lasalià, Josep Maresma, ha 
lamentat que no es pugui tornar 
a repetir “l’excel·lent ambient 
viscut al pavelló” i ha afegit 
que “jugar a domicili sempre 
és més complicat, tenint en 
compte que els dos rivals te-
nen un gran nivell i experièn-
cia”. Malgrat tot, Maresma ha 
lloat la plantilla de Dídac de la 

Torre “perquè ha demostrat 
que és un bon equip amb pos-
sibilitats de guanyar a qualse-
vol rival”.

Fase local. L’entrenador s’ha 
mostrat molt satisfet del joc 
exhibit pel seu equip al sector 
d’ascens a Primera Estatal dis-
putat entre el 6 i el 8 de maig 
al pavelló Miquel Poblet. Llevat 
de l’ensopegada del primer dia 
contra el Santa Fe de Granada 
(24-27), que atribueix als nervis, 
el tècnic montcadenc ha lloat el 

gran nivell de la plantilla, “que 
va saber reaccionar a la jor-
nada següent desplegant un 
joc espectacular davant del 
Puig d’en Valls (36-24)”. A 
l’última jornada, els montca-
dencs van superar l’Arrasate de 
Mondragón –que va acabar al 
darrer lloc sense cap punt– per 
34 a 19, en una altra exhibició 
de l’equip amfitrió. El primer 
classificat del sector local va ser 
el conjunt d’Andalusia, que va 
sumar els 6 punts en joc. Darre-
ra de La Salle es va classificar el 

Puig d’en Valls d’Eivissa, amb 
2 punts. El tècnic ha afegit que 
està molt content per com es 
va desenvolupar el campionat 
a nivell esportiu i d ’organitza-
ció. “Va ser una gran festa de 
l’handbol, estic molt feliç per-
què molts aficionats m’han 
comentat que feia molt de 
temps que no es vivia un am-
bient com aquest al munici-
pi”, ha indicat De la Torre, qui 
ha remarcat que “els jugadors 
estan supermotivats i volen 
continuar fent història”.

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll

HANDBOL MAScULÍ. FASE D’AScENS A NAcIONAL 

La salle disputa a gijón la fase de repesca 
contra el covadonga i el ciudad Real B 
L’equip que entrena Dídac de la Torre va quedar en segona posició al sector jugat a Montcada del 6 al 8 de maig al pavelló Miquel poblet 

La Salle va acabar a la segona posició al sector disputat a Montcada, exhibint un gran nivell de joc i demostrant ser un bloc molt compacte

  Un 10 per a l’afició

Les graderies del pavelló Mi-
quel Poblet es van convertir 
en una marea vermella du-
rant els tres partits que La Sa-
lle Montcada va disputar a la 
fase d’ascens a Primera Esta-
tal. Els aficionats locals, amb 
samarretes i globus vermells, 
van omplir de gom a gom la 
instal·lació municipal per do-
nar suport al seu equip, que 
no els va fallar en cap mo-
ment. “Ha estat un gran èxit, 
estem molt contents i volem 
agrair al públic que hagi es-
tat el jugador número 8”, 
ha indicat el president de La 
Salle, Josep Maresma, qui ha 
afegit que l’esforç del club ha 
pagat la pena | SA

Les grades es van tenyir de vermell
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FUTBOL. PRIMERA cATALANA

El cD Montcada necessita 4 punts 
per obtenir la salvació matemàtica
A falta de tres partits, els verds són antepenúltims amb 38 punts, a cinc d’avantatge del Blanes, en zona de descens 

El CD Montcada està a un pas 
d’aconseguir la permanència a 
la Primera Catalana, l’objectiu 
d’aquesta temporada. Els verds 
necessiten sumar 4 dels 9 punts 
encara per disputar per obte-
nir la salvació matemàtica a la 
màxima categoria catalana. A 
falta de tres jornades, els ho-
mes d’Iván Rodríguez ocupen 
l’antepenúltima posició amb 38 
punts, empatats amb el Sants 
(17è) i a cinc d’avantatge respec-
te el seu perseguidor immediat, 
el Blanes, amb 35. Ja descendit 
i tancant la taula es troba el Po-
ble Sec, precisament l’equip que 

el CD Montcada va superar a 
la darrera jornada disputada 
a l’estadi de la Ferreria, el 8 de 
maig, per 4-1, en un matx que es 
va resoldre al segon període. A 
la jornada següent, els montca-
dencs van perdre per la mínima 
al camp del Vic (1-0), el segon 
classificat, en un partit en què 
els verds no mereixien tornar 
a Montcada amb les butxaques 
buides sobretot pel joc desenvo-
lupat al segon temps.
Fins a final de temporada, el 
Montcada visitarà el camp del 
San Cristóbal de Terrassa i re-
brà el Guíxols i el Can Fatjó, 
també de Terrassa.

Sílvia Alquézar  | Redacció

El CD Montcada va aconseguir un triomf molt valuós contra el Poble Sec per 4-1
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El Santa María es va acomiadar 
de la Tercera Territorial amb un 
empat a dos gols contra el Po-
linyà a domicili en la darrera 
jornada del campionat de lliga 
del Grup 17. Els locals han aca-
bat campions i han aconseguit 
l’ascens a la futura Tercera Cata-
lana. En acabar el matx, la plan-
tilla es va desplaçar al Casino 
de Terra Nostra per participar a 
la festa veïnal d’inauguració de 
l’equipament municipal. La di-
rectiva va aprofitar l’avinentesa 
per homenatjar els jugadors i el 
cos tècnic, dirigit per José Luis 
Sánchez. Diversos components 
de l’Associació de Discapacitats 
de Montcada, Adimir, van lliu-

rar a cadascú dels components 
de la plantilla un trofeu en re-
coneixement “a la gran tem-
porada”, va dir el president, 
Francisco Romero. 

El santa María homenatja 
la plantilla de l’ascens

FUTBOL. TERcERA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció 

Un nen d’Adimir lliurant la copa a un jugador
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La UE Sant Joan Atlètic va 
lliurar l’11 de maig els llibres 
que ha recollit amb motiu 
de la Diada de Sant Jordi a 
l’associació sociolaboral An-
dròmines. La campanya, ini-
ciada al mes d’abril, ha recap-
tat prop de 250 volums amb 
l’objectiu d’ajudar les persones 
més necessitades “sobretot en 
aquests moments tan difícils 
de crisi”, va explicar el presi-
dent del Sant Joan, José Gonzá-
lez. L’acte, de caràcter simbòlic, 
es va fer a la Casa de la Vila 
amb l’assistència de les autori-
tats, diversos membres del club 
i de l’entitat Andròmines. 

El sant Joan lliura a Andròmines 
uns 250 llibres recollits pel club

FUTBOL. SEgONA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Montcada

M. Romo, d’Andròmines, amb el president, J. González, i l’alcaldessa, durant el lliurament de llibres

M
iR

Ei
a 

N
O

N
El

l 

FUTBOL FEMENÍ

Sílvia Alquézar  | Redacció

L’EF Montcada 
acaba la lliga a 
la setena posició 
amb 39 punts

L’equip femení de l’EF Mont-
cada ha acabat la lliga a la se-
tena posició al Grup Segon 
de Primera Divisió, amb 39 
punts. Al darrer partit, les noies 
d’Antonio Moya van empatar 
a un gol al camp del Sabadell, 
en un matx força disputat. “La 
valoració és genial”, ha indi-
cat el tècnic, qui no ha volgut 
avançar si continuarà la tempo-
rada vinent al capdavant de la 
plantilla: “Encara ens hem de 
reunir i parlar amb la directi-
va”. D’altra banda, l’EF Mont-
cada jugarà del 3 al 5 de juny un 
torneig amistós internacional a 
l’Alguer, en què s’enfrontarà a 
l’amfitrió i al Portotorres.
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La directiva ja té el substitut del tècnic Juan Antonio Jaro cara la temporada vinent

L’FS Mausa afronta la recta final 
de la temporada amb la idea po-
sada a un possible ascens a Prime-
ra A. Els homes de Juan Antonio 
Jaro es troben a la tercera posició 
al Grup Primer, amb 55 punts, a 1 
de diferència de l’Arenys de Munt, 
el segon classificat, i a 5 de l’actual 
líder, el Rapid Santa Coloma Colo-
ma. A manca de tres jornades per-
què acabi el campionat, el Mont-
cada té dos partits consecutius al 
pavelló Miquel Poblet –La Unió 
B (7è) i el Rubí (antepenúltim)– i 
tancarà la competició a la pista del 
Lloret, al quart lloc amb 50 punts. 
Aquest matx pot ser decisiu ja que 
hi ha la possibilitat que també 

aconsegueixin l’ascens els segons i 
els tercers classificats dels diferents 
grups de la categoria de Primera 
B. La plantilla és conscient que 
està complicat retallar diferències 
“però seguirem lluitant fins al 
final”, ha dit el jugador Mario Li-
trán, qui al darrer enfrontament  a 
la pista del Riudellots (5-5) va fer 
un hat-trick. Al partit anterior, el 
Mausa va vèncer el Montsant (8è) 
per 7 a 2. D’altra banda, els mont-
cadencs van guanyar a Palau per 
2-4 el matx corresponent a la jor-
nada 25.

Substitut. Tot i que encara no ha 
acabat la temporada, el Mausa ja 
ha començat a planificar la cam-

panya de la temporada vinent. La 
directiva ha anunciat que ja té el 
substitut de Jaro a la banqueta. Es 
tracta de Jordi Rozas, de l’Escola 
Pia de Sabadell. “Creiem que 
s’ha acabat un cicle, però volem 
destacar que estem molt agraïts 
a la feina que ha fet l’entrenador 
durant els tres anys que ha estat 
al club”, ha dit el president, Pedro 
Litrán, qui també ha avançat que 
al club hi haurà una important 
reestructuració a la part tècnica. 
Respecte l’ascens, el directiu creu 
que encara hi ha possibilitats de 
pujar. “Hem d’intentar acabar 
la lliga com a mínim tercers del 
grup perquè segur que hi haurà 
renúncies”, ha manifestat Litrán.

FUTBOL SALA. PRIMERA B

El Mausa enfila la recta final 
amb la idea de l’ascens al cap  
Sílvia Alquézar  | Redacció
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El Valentine és sisè a la primera 
temporada a la nova categoria

BÀSQUET. cOPA cATALUNYA 

El Valentine va confirmar la con-
tinuïtat a la Copa Catalunya en la 
seva primera temporada a la ca-
tegoria al darrer matx de la lliga, 
disputat el 7 de maig a la pista del 
Sant Andreu Natzaret de Badalo-
na, a qui va vèncer per 69 a 74 a la 
pròrroga en un partit molt intens. 
Els homes de Boris Balibrea han 
acabat la competició a la sisena 
posició del Grup Segon, amb 16 
victòries i 14 derrotes. El tècnic, 
que va agafar l’equip amb la cam-
panya començada i a la part baixa 
de la taula, s’ha mostrat satisfet 
perquè s’ha complert l’objectiu 

amb escreix. “Vull agrair a tota 
la família del Valentine el seu 

treball per fer possible la per-
manència”,  ha dit l’entrenador.

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El Valentine ha complert amb escreix l’objectiu de la temporada d’aconseguir la salvació

L’equip va aconseguir la salvació al darrer matx contra el Sant Andreu a la pròrroga 

La corredora local Anna Villar, 
de l’Ayala Team, va guanyar 
el 15 de maig a Seia la quarta 
prova de la Taça de Portugal 
XCO, una cursa classificada 
com a C1 per la Unió Ciclis-
ta Internacional on es podien 
aconseguir uns punts molt va-
luosos per a la classificació per 
a les Olimpíades de Londres 
2012. I així va ser per a la ci-
clista montcadenca, que va aca-
bar en la primera posició amb 
un temps d’una hora i 38 mi-
nuts per recórrer les cinc voltes 
d’un circuit de 6 quilòmetres, 
amb tres minuts d’avantatge 
respecte la segona classificada, 
l’estònia Maaris Meier, que va 
entrar a poca distància de la 
tercera classificada, l’espanyola 
Isabel Castro. 

La cursa. Només sortir, Villar 
va tenir una petita enganxada 
amb una altra corredora que la 
va deixar una mica despenjada 
del capdavant del grup, però 

ràpidament va agafar el ritme 
fins arribar al primer lloc, que 
ja no va deixar fins travessar la 
meta. La ciclista de Can Sant 
Joan segueix endavant amb 
la seva preparació física per 
afrontar el 21 i 22 de maig la 
segona prova de la Copa del 
Món, que tindrà lloc a Dalby 
Forest, a Gran Bretanya. 

Anna Villar aconsegueix 
la Taça de portugal XcO

BTT

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El ciclista José Ortín ha guan-
yat per setena vegada la marxa 
cicloturista Terra de Remences 
–a la comarca de la Garrotxa–
disputada el 8 de maig. El co-
rredor local va ser el primer 
classificat a la categoria de més 
de 65 anys, fent els 175 quilò-
metres en 5 hores, 22 minuts 
i 11 segons, a 33 minuts del 
segon i millorant la marca res-
pecte l’edició de l’any passat en 
gairebé 6 minuts | SA    

Ortín suma el setè triomf 
a la Terra de Remences

cIcLOTURISME

Villar vol classificar-se per als Jocs del 2012

José Ortín corre amb el CC Ripollet
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> El can cuiàs acomiada la lliga a casa
L’equip sènior de l’AE Can 
Cuiàs jugarà el darrer partit 
de lliga contra el CN Caldes 
B a casa el 22 de maig. Els 
locals ocupen la sisena posi-
ció al Grup Quart de la Pri-
mera Divisió, amb 39 punts. 
A la darrera jornada dispu-
tada, els montcadencs van 
empatar a tres gols a la pista 
de l’Sport Sala Santa Perpè-
tua. El Can Cuiàs juga a les 
pistes esportives del Parc 
del Turó Blau, al barri  | SA  

> L’EF Montcada lluita per la salvació
L’equip sènior de futbol sala de l’EF Montcada lluitarà per la 
permanència a Segona Divisió a l’última jornada. Els locals, 
que són onzens amb 26 punts, jugaran el darrer matx contra 
l’Arrahona. Els montcadencs estan a tan sols un punt del San 
Sur B (12è), els mateixos que té el Safa Sabadell (13è), que 
ja ocupa una de les dues places del descens. A la darrera 
jornada, els locals van perdre contra el Sant Just B (3-6) | SA
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> El Mausa B, a un torneig a Roma 
L’FS Mausa B participarà del 3 al 5 de juny a un torneig in-
ternacional a Roma, on prendran part equips de França, Ar-
gentina, Camerún, Anglaterra i Itàlia. Els montcadencs seran 
l’únic conjunt de l’Estat espanyol que competirà en aquest 
trofeu a la capital italiana. D’altra banda, el bloc local es troba 
a la quarta posició al Grup Tercer de Segona Divisió, amb 52 
punts. A la darrera jornada disputada, el Mausa B va perdre 
a la pista del Polinyà, el segon classificat, per 3-2. A l’últim 
matx de la competició, l’equip local acomiadarà la competició 
amb la visita del Santa Susanna | SA 

> El Multiópticas B guanya la copa
El Multiópticas Isis B s’ha proclamat campió de la Copa Catalana 
B de korfbal, després de vèncer a la final disputada a Vilano-
va el Sant Llorenç KC B per 12 a 11 en un matx molt dur. Els 
montcadencs van aconseguir una victòria treballada davant un 
rival que ha estat la sorpresa de la temporada. D’altra banda, el 
Multiópticas A jugarà el dia 21 l’anada de les semifinals de la 
Lliga Nacional a la pista del Vallparadís de Terrassa | SA   
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REcONEIXEMENT

El davanter del primer 
equip de l’RCD Espanyol 
José María Callejón ha 
guanyat el primer pre-
mi ‘Perico d’or-Ciutat de 
Montcada i Reixac’, con-
vocat per la penya blan-
quiblava local. L’acte de 
lliurament del guardó va 
tenir lloc el 18 de maig a 

la seu de l’associació, el 
bar Punto de Encuentro, 
davant d’una cinquantena 
de persones i en presència 
del regidor d’Esports, Juan 
Parra (PSC); el president 
de l’entitat, David Gerbo-
lés, i membres de la Fede-
ració de penyes de l’Espa-
nyol | SD

José callejón guanya 
el guardó ‘perico d’or’ 

El jugador José Callejón en el moment de recollir el premi ‘Perico d’or’
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Sílvia Alquézar | Redacció

BALL ESPORTIU

La parella formada per Eva 
Nieto i Carles Cirera, del 
Club Endansa, ha acabat a 
la tercera posició al Campi-
onat d’Espanya en llatins a 
la categoria sènior I, dispu-
tat el 7 i 8 de maig a Lugo 
amb la participació de 186 
parelles. “Estem molt sa-
tisfets perquè el nivell era 
molt alt”, ha indicat Nieto, 

qui ha avançat que el 10 de 
desembre participaran al 
Campionat del Món, que 
es farà a França. D’altra 
banda, el 14 i 15 de maig, 
la parella local va participar 
com a convidada d’honor 
al Campionat Team Mach 
dels Països Catalans, que 
va tenir lloc a Andorra. Els 
montcadencs van acabar 
en segon lloc. 

Nieto i cirera, tercers en 
llatins al torneig estatal

La intensa pluja que va cau-
re la matinada del 7 al 8 de 
maig va obligar els partici-
pants a la 27a Marxa a peu 
a Montserrat a tornar cap a 
casa a mig camí. Enguany, 
més de 400 persones s’havi-
en inscrit a la caminada que 
organitza el Centre Excur-
sionista El Cim. L’aigua va 
començar a aparèixer des-
prés de sopar, a Can Bara-
ta, però en baixa intensitat, 
que permetia els caminants 
a continuar endavant. En 
arribar a Terrassa, però, cap 
a les 2h, va començar una 
forta tempesta i l’organitza-
ció, per motius de segure-
tat, va decidir no continuar. 
“La pluja no és el que ens 
va aturar sinó el fet que 
les rieres anaven desbor-
dades”, ha expressat Jaume 
Aregall, de l’organització. 
Els participants van tornar 
cap a Montcada en diversos 

autobusos fletats per l’enti-
tat i també en cotxes de fa-
miliars. A la sortida, tot va 
funcionar com és habitual. 
Com marca la tradició, els 
participants van sortir de 
l’escola La Salle al voltant de 
les 19h i van enfilar després 
pel carrer Major, on alguns 
dels assistents portaven una 
pancarta reivindicant el so-

terrament de la línia de tren 
de Portbou al seu pas per 
Montcada. 

Aniversari. El Cim continua 
endavant amb els actes de 
celebració del 25è aniversa-
ri. L’entitat organitza el dia 
21 la primera etapa de la 
GR-92 per tot el litoral català 
des de Portbou a Ulldecona. 

El primer tram serà el com-
près entre l’inici i el Port de 
la Selva. La sortida tindrà 
lloc a les 8h de l’escola La 
Salle. Cal portar esmorzar i 
dinar de motxilla. El despla-
çament es farà en autocar i 
cal llicència federativa. Els 
interessats es poden inscriu-
re a la botiga Vilarrasa Ho-
mes (Major, 69). 

MARXA A PEU A MONTSERRAT

Els participants van haver de tornar a mig camí per motius de seguretat a causa de la intensa pluja caiguda

Silvia Díaz | Redacció

El centre Excursionista farà el 21 de maig la primera etapa de la GR-92 amb motiu del 25è aniversari

El cim suspèn la caminada a mig 
recorregut per motius de seguretat
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BÀSQUET. cAMPIONAT SèNIOR

Els dos sèniors –masculí i 
femení– del CEB Can Sant 
Joan han acabat les seves 
respectives competicions a 
l’onzè lloc. El B. Montseny 
ha sumat 12 victòries i 17 
derrotes al Grup Primer del 
Campionat de Catalunya 

sènior, mentre que el con-
junt femení ha aconseguit 
7 triomfs i ha encaixat 19 
ensopegades, al Grup 2 de 
Tercera. L’equip està jugant 
la Copa Primavera. Al dar-
rer matx va perdre contra el 
Tordera (73-53) | SA

Els dos sèniors acaben 
la lliga a l’onzè lloc

BÀSQUET. cAMPIONAT SèNIOR

L’equip sènior de l’Elvira-
La Salle ha acabat la lliga a 
la quarta posició. Els mont-
cadencs han sumat un total 
de 21 victòries i han encai-
xat 9 derrotes, al Grup Ter-
cer del Campionat de Ca-

talunya. A l’última jornada 
de la competició, el 14 de 
maig, el conjunt de Mas 
Rampinyo va perdre con-
tra el Martorelles, que ha 
finalitzat campió del grup, 
per 86 a 53 | SA

L’Elvira-La salle és 
quart amb 21 victòries 

Sílvia Alquézar | Redacció

HANDBOL. TERcERA cATALANA

La Salle B s’enfrontarà al 
Cardedeu als quarts de fi-
nal en la lluita per l’ascens 
a Segona Catalana. El pri-
mer matx tindrà lloc el dia 
21 al pavelló Miquel Poblet 
(20h) i la tornada serà el 29 
a la pista del rival, que ha 
acabat el primer classificat 
del Grup C de Tercera Ca-
talana amb 48 punts i cap 

derrota en els 24 partits de 
la fase regular. Per la seva 
banda, el conjunt de Pere 
Arbona s’ha classificat en 
tercer lloc al Grup B, amb 
35 punts. Al darrer partit 
disputat, La Salle B es va 
imposar al Sant Esteve 
Sesrovires per 25 a 23. El 
club ha fet una crida als afi-
cionats per donar suport a 
l’equip als dos partits.

La salle B jugarà amb 
el cardedeu els quarts 
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La Federació Catalana de 
Futbol (FCF) ha escollit la 
candidatura de Montcada 
i Reixac –presentada per 
l’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) i l’Es-
cola de Futbol Montcada– 
entre les 12 poblacions que 
han optat a acollir els dies 11 
i 12 de juny la segona edició 
de la Festa del Futbol català, 
un esdeveniment que l’any 
passat, a Igualada, va ser un 
èxit a nivell esportiu i de par-
ticipació, amb una afluència 
de públic de més de 12.000 
persones, segons l’FCF. La 
iniciativa, adreçada només a 
categories del planter, inclou 
les finals del Campionat 
de Catalunya de futbol i la 
Copa de Catalunya de fut-
bol sala i és l’esdeveniment 
més important després de la 
Copa amateur.

Dues seus. En el cas de 
Montcada, els partits de fut-
bol 7 i 11 tindran lloc a l’es-
tadi de la Ferreria, mentre 
que el pavelló Miquel Poblet 
serà l’escenari dels matxs 
de futbol sala. La Festa de 
l’Esport Català aplega els 
millors clubs de Catalunya 
en les diferents categories. 
Aquest mes han començat 
a disputar-se els quarts de 
final, amb equips de clubs 
de primer nivell com el Bar-
ça, l’Espanyol, la Damm, el 
Cornellà o el Sabadell.  
L’alcaldessa, M. Elena Pérez 

(PSC); el regidor d’Esports, 
Juan Parra (PSC); el pre-
sident de l’Escola, Manel 
Trias, i Felipe López, de la 
nova direcció de l’FCF, van 
presentar l’esdeveniment el 
19 de maig en una roda de 
premsa. “Estem molt orgu-
llosos perquè Montcada 
aculli aquest campionat 
de primer nivell per po-
der mostrar-nos a entitats 

esportives de renom”, va 
indicar Trias, qui va avan-
çar que es disputaran, com 
a mínim, 16 partits durant 
el cap de setmana i que ju-
garan al voltant de 400 fut-
bolistes. “Les bones instal-
lacions de què disposa 
el municipi i l’informe 
elaborat pels tècnics de 
l’IME i de la Federació 
han fet decantar la balan-

ça cap a Montcada”, va 
manifestar López. 
El Campionat coincidirà 
amb la Festa Major i la ce-
lebració del Rocío, fet que, 
per a l’alcaldessa, no supo-
sa cap problema: “Ho te-
nim tot controlat a nivell 
de logística i estem molt 
contents perquè milers 
de persones visitaran el 
municipi”. 

cAMPIONATS DE cATALUNYA DE BASE

D’esquerra a dreta, Trias, Pérez, López i Parra es donen la mà com a mostra de col·laboració en l’organització del Campionat

Silvia Díaz | Montcada

L’esdeveniment inclou un torneig de futbol, a l’estadi, i un altre de futbol sala, al pavelló Miquel poblet

Montcada acollirà l’11 i 12 de juny 
la segona festa del futbol català
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> sisena edició de la Milla Urbana
La Joventut Atlètica Montcada (JAM) i l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure organitzen el 12 de juny, coincidint amb la Fes-
ta Major, la sisena edició de la Milla Urbana. Les inscripcions són 
gratuïtes i seran obertes del 23 de maig –a través del web www.
jam.cat– fins al 8 de juny a les 19h o fins quan s’arribi als 600 
inscrits. De forma presencial, la reserva de plaça es pot fer a 
partir del 30 de maig a l’oficina de la JAM, els dimarts, de 17.30 
a 20h, i els dimecres, de 19.30h a 20h, al carrer Progrés, 27, del 
polígon de la Ferreria  | SA 

> segon Torneig de primavera d’escacs
Un total de 26 infants de Mont-
cada, Ripollet, Badia i Barce-
lona va participar a la segona 
edició del Torneig de Primavera 
d’escacs, disputat el 14 de maig 
al pavelló Miquel Poblet. A nivell 
local, el jugador més destacat va 
ser Arnau Jové, que va acabar 
en primera posició a la categoria 
de més de 9 anys. A l’altre grup, 
de 6 a 8 anys, el primer classificat va ser el montcadenc Quim 
Martín, que competeix amb el club de Badia | SA 

La bicicletada pel riu Besòs 
va transcórrer el dia 8 entre 
fang i bassals a causa de la 
pluja que va caure la nit an-
terior. Malgrat tot, la peda-
lada va ser un èxit ja que va 
comptar amb una inscripció 
de 1.200 participants, dels 

quals una vuitantena de 
persones, convocades pel 
col·lectiu Montcada en bici, 
es va incorporar a Montca-
da. La bicicletada està or-
ganitzada per la Diputació 
amb el suport dels ajunta-
ments per on passa la cursa, 
que finalitza a Sant Adrià. 

Els ciclistes passegen 
entre fang i bassals

BIcIcLETADA PEL BESÒS
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Els participants van acabar ben xops i plens de fang a causa de la pluja

  L’IME obre el dia 23 les inscripcions a les activitats d’estiu
L’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure (IME) obrirà el 23 de 
maig i fins que s’esgotin les 
places disponibles les ins-
cripcions a les activitats es-
portives d’estiu. L’IME manté 
la mateixa oferta que l’any 
passat repartida en tres seus: 
el Kursaal, la Casa de la Vila i 
la Zona Esportiva Centre. Les 

propostes relacionades amb 
els balls i les activitats de re-
laxació constitueixen el gruix 
més important del programa, 
que també inclou iniciatives 
al carrer com els tornejos de 
futbol sala, bàsquet i han-
dbol, la sessió d’espinning 
a l’aire lliure i la diada de 
tir amb arc. Per segon any, 

l’IME i l’EF Montcada organit-
zen el campus de tecnifica-
ció de futbol Carles Rexach. 
Les inscripcions es poden 
fer a les oficines de l’IME, 
situades al carrer Tarragona, 
32. D’altra banda, Montcada 
Aqua ofereix cursets de nata-
ció al mes de juliol per a totes 
les edats  | SA 

Silvia Díaz | Redacció
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Unes 600 persones assistiran a 
la cloenda al parc de la Llacuna

El Parc de la Llacuna de 
Mas Duran serà l’escenari el 
21 de maig de la cloenda dels 
Jocs Escolars, que enguany 
està previst que compti amb 
la participació d’unes 600 
persones entre esportistes, 
entrenadors i familiars. 
La festa, organitzada pel 
Consell de l’Esport Escolar 
de Montcada (CDEM) i 
l’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure, inclou la tradicional 
desfilada dels esportistes, jocs 
i el dinar de germanor. 

Intercentres. Uns 350 in-
fants de Primària van par-
ticipar a la segona Jornada 
Esportiva Intercentres que 
es va fer el dia 21 al Parc 

de la Llacuna, convocats 
pel Consell de l’Esport del 
Vallès Occidental Sud. De 
Montcada hi van prendre 
part els alumnes de sisè de 
les escoles Mitja Costa, El 

Turó, Font Freda, Elvira 
Cuyàs, Sagrat Cor i La Gi-
nesta. Els infants van fer 
bàsquet, futbol,  llançament 
de frisbee i jocs més tradicio-
nals com estirar la corda.

Sílvia Alquézar | Redacció

JOcS EScOLARS

La Jornada Esportiva intercentres compta amb la participació d’uns 350 infants

Alguns dels participants a la Jornada Intercentres fent tir amb arc
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El shi-kan guanya 8 medalles 
al campionat català de kyus

El Club Shi-kan Montcada 
va guanyar 8 medalles al 
Campionat de Catalunya 
de kyokushinkai, disputat 
el 14 de maig al pavelló 
Miquel Poblet, que es va 
omplir de gom a gom. Els 
dos karateques locals més 
destacats van ser Cristina 
Camon i Aida Xavier, que 
van aconseguir pujar al 
més alt de podi. D’altra 
banda, Francesc Carvajal 
i Judit Calzado van acabar 
en segona posició, men-
tre que Víctor Jiménez, 
Cristina Sánchez, Jaber el 
Marzouki i Tania Sánchez 
van guanyar el guardó de 
bronze. 
Torneig escolar. El pavelló 
també va acollir al matí 
del mateix dissabte una 
competició a nivell escolar, 
que també va ser un èxit 
de participació, segons el 

director tècnic del Shi-kan 
Montcada, Miguel Fran-
co, qui participarà els dies 
4 i 5 de juny al Campionat 
d’Europa de les Regions 

com a seleccionador cata-
là de l’equip sènior femení. 
El torneig es disputarà a 
Ankara, la capital de Tur-
quia.

Sílvia Alquézar | Redacció

kARATE

El torneig es va fer el dia 14 al pavelló Miquel poblet, que es va omplir a vessar

Dos dels karateques que van participar el 14 de maig al pavelló M. Poblet
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La selecció catalana sots-
21 de korfbal, amb cinc 
components de Montcada  
–Marc Castillo, José M. 
Álvarez, Pedro López, Ai-
tor Sierra i Alba Navarro–, 
ha acabat en setena posició 
al Campionat d’Europa 
disputat del 8 al 14 de 
maig a Budapest (Hon-
gria). Catalunya va jugar 
un total de sis partits, amb 
tres victòries –Hongria 
per dos cops i Turquia– i 
tres derrotes –davant de 
la República Txeca, Ale-
manya i Holanda. A nivell 
individual, cal destacar 
l’aportació de José M. Ál-
varez, amb 19 cistelles, 
tot i que l’actuació més 

brillant va ser la de Marc 
Castillo que, amb 28 tants, 
va ser el màxim anotador 
català i el segon millor del 
campionat.

catalunya, amb cinc 
locals, acaba setena

kORFBAL. EUROPEU SOTS-21

Sílvia Alquézar | Redacció

El grup de patinatge de 
l’escola Elvira Cuyàs va 
oferir el 15 de maig una 
exhibició a la recent estre-
nada pista d’aquesta disci-
plina a la plaça Roja de la 
Font Pudenta, una actua-
ció prevista per al dia de la 
inauguració, el 27 de març 

passat, però que es va 
ajornar a causa de la plu-
ja. Després de la mostra, 
l’alcaldessa de Montcada 
i Reixac, M. Elena Pérez 
(PSC), i la presidenta de 
l’AV Font Pudenta-Mun-
tanyeta, Júlia Sevilla, van 
lliurar un obsequi a les pa-
tinadores. 

L’Elvira cuyàs omple 
de colors la plaça Roja

PATINATgE

Silvia Díaz | Redacció

> Torneig de primavera del Mitja costa
L’escola Mitja Cos-
ta va organitzar el 
14 de maig una 
nova edició de les 
jornades esporti-
ves, que inclouen 
el tradicional tor-
neig de primave-
ra de multiesport, 
psicomotricitat i 
futbol sala a càrrec dels alumnes que durant el curs practiquen 
aquestes modalitats. D’altra banda, la festa també va incloure 
una exhibició de batuca, karate, guitarra i sardanes. L’AMPA del 
centre també va preparar un dinar de germanor per a una vui-
tantena de persones | SA 

> Montcada acull un càsting de cracks
La cadena Cuatro de TV prepara un nou programa de televisió 
que es convertirà en una acadèmia de futurs cracks del futbol. 
Després de càstings a Madrid i Bilbao, l’estadi de la Ferreria va 
ser l’escenari el dia 15 de les proves de selecció a Barcelona. Al 
matí, en grups de 20, es van anar descartant els aspirants fins 
a quedar-se amb el grup que passarà a la fase final. El testimo-
ni d’excepció va ser l’exjugador de l’FC Barcelona i director de 
l’acadèmia de Cracks, Lobo Carrasco, que va visitar els nois al 
matí a l’estadi. Els aspirants van lluir qualitat, tècnica i motivació 
per demostrar el crack que porten a dintre | LM > Nous triomfs en gimnàstica

El club de gimnàstica rítmica de La Unió de Mas Ram-
pinyo va participar el 15 de maig al Trofeu Llor, adreçat 
només a conjunts. L’equip prebenjamí d’iniciació es va 
classificar en tercera posició. D’altra banda, el conjunt 
aleví d’iniciació també va pujar al podi, ja que va acon-
seguir la tercera plaça del campionat, que va aplegar 
nombroses participants i molt de públic. A la foto, l’equip 
de La Unió  | SA 
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Marc Castillo llançant un penal
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Les nenes de l’Elvira Cuyàs durant un moment de l’exhibició a la plaça Roja
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El planter de l’FS Mausa 
ja ha acabat la temporada, 
“amb un balanç positiu”, 
afirma el president, Pedro 
Litrán. Tots els equips 
s’han mantingut a la màxi-
ma categoria a excepció 
del cadet masculí, que ha 
baixat en ser penúltim 
amb 24 punts. Per la seva 
banda, el bloc que ha as-
solit la millor classificació 

és l’infantil, que ha acabat 
quart de la Divisió d’Honor 
amb 49 punts. D’altra ban-
da, el benjamí ha finalitzat 
sisè amb 48 punts i l’aleví, 
novè amb 31. També cal 
destacar el meritori vuitè 
lloc de l’equip juvenil, que 
ha sumat 33 punts al Grup 
Sisè de la Lliga Nacional, 
en què el campió ha estat 
el García amb un punt 
d’avantatge sobre el Barça.

El cadet masculí és 
l’únic equip que baixa

FUTBOL SALA. FS MAUSA

Sílvia Alquézar | Redacció
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El benjamí del Mausa ha acabat a la sisena posició de la Divisió d’Honor

El juvenil ascendeix a primera 
Divisió a falta de tres jornades  

L’equip juvenil de l’EF 
Montcada va aconseguir 
l’ascens a Primera Divi-
sió a falta de tres jornades 
perquè acabés la compe-
tició després de guanyar 
el 8 de maig al camp del 
Santa Perpètua per 2-3, 
en un matx intens fins als 
darrers instants. En aca-
bar el temps reglamentari, 
l’alegria va esclatar entre 

la plantilla, el cos tècnic i 
els nombrosos aficionats 
que van acompanyar 
l’equip a la veïna localitat. 
“L’ascens no ha estat gens 
fàcil, però s’ha treballat 
molt bé; és un premi a 
la constància”, ha indicat 
l’entrenador, Manolo Ji-
ménez, qui fa tàndem amb 
Carlos del Estal. Aquest és 
el primer ascens que acon-
segueix un equip juvenil 

de l’EF Montcada en els 
seus 5 anys d’història. Al 
darrer matx jugat a l’estadi 
de la Ferreria, el Sant Fost 
va fer el passadís d’honor 
al campió, que es va endur 
els tres punts en joc (3-0) en 
un partit amb clar domini 
local. El matx va servir per 
celebrar a casa l’ascens amb 
una festa que va començar 
en quant l’àrbitre va xiular 
el final de l’enfrontament.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL. EF MONTcADA

Els montcadencs van aconseguir l’anhelat objectiu en vèncer a Santa perpètua

L’equip juvenil del CD 
Montcada ha baixat a la se-
gona posició del Grup Setè 
de Primera Divisió, amb 
67 punts, a 4 de diferència 
del nou líder, el Parets. Els 
dos darrers empats –da-
vant del Palau a domicili 
(2-2) i contra el Vallès At. 
a casa (1-1) al matx ajornat 
corresponent a la jornada 
20– han allunyat els lo-

cals de l’objectiu de pujar 
de categoria. A falta de 
dos partits perquè acabi 
la competició, els montca-
dencs rebran el Llinars a 
l’estadi el dia 21 i, a l’últim 
matx, els verds visitaran 
el camp del Parets, un en-
frontament que es preveu 
sigui decisiu a l’hora de de-
cidir quin serà el conjunt 
que aconsegueixi l’ascens 
a Preferent. 

El cD Montcada, segon 
després de dos empats

FUTBOL JUVENIL  

Sílvia Alquézar | Redacció

El CD Montcada va empatar a dos gols contra el Palau a l’estadi de la Ferreria

L’equip juvenil de La Salle 
no ha tingut gaire sort en 
el sorteig dels quarts de fi-
nal de la Copa Federació, 
ja que els nois de Jaume 
Puig s’hauran d’enfrontar 
a l’actual campió de 
Catalunya de la categoria, 
el Granollers A, a domi-
cili. El partit es disputarà 
el 22 de maig a les 9h. El 
vencedor de l’eliminatòria 

s’enfrontarà a l’equip que 
guanyi el partit entre el 
Bordils i La Roca.
D’altra banda, el cadet fe-
mení també s’ha classificat 
per als quarts de final de la 
Copa Federació, després 
d’eliminar l’Agramunt, a 
qui al matx de tornada va 
vèncer per un contundent 
11 a 21. L’equip montca-
denc jugarà la fase següent 
contra el Vilanova.

El juvenil juga amb el 
granollers els quarts

HANDBOL. cH LA SALLE

Sílvia Alquézar | Redacció

L’equip juvenil de La Salle jugarà els quarts de final contra el Granollers

L’alegria es va desbordar entre la plantilla del juvenil quan l’àrbitre va xiular el final del matx guanyat a Santa Perpètua
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L’exdirectiu del CB Manre-
sa i exassessor del departa-
ment d’arbitratge de l’ACB, 
Valentí Junyent, farà una 
conferència el pròxim 26 de 
maig al Kursaal (19.30h) so-
bre la seva experiència en la 
gestió d’una entitat esporti-
va. L’acte és obert a tothom 
i l’organitza el Valentine 
Montcada.

Fases. L’equip sots-21 ha 
guanyat de 10 punts el pri-
mer partit de l’eliminatòria 
contra el Martinenc del play-
off pel títol de Preferent. La 
tornada serà el dia 21 a 
domicili. Per la seva banda, 
el júnior A jugarà contra el 
Montgat el 28 i 29 de maig 

la fase per aconseguir una 
plaça per a la lliga interte-
rritorial de la temporada 
vinent.

Valentí Junyent farà 
una xerrada al Kursaal

BÀSQUET. VALENTINE

Sílvia Alquézar | Redacció El preinfantil femení del 
CEB Can Sant Joan és a la 
cinquena posició al Grup 
Primer de la Lliga Regular 
Nivell C, amb 10 victòries i 
4 derrotes. Les montcaden-
ques van vèncer el Pineda 
per 24 a 32, però van per-
dre contra el Llinars per 57 
a 42 a les dues últimes jor-
nades disputades. Només 
resten dos partits perquè 
acabi la competició | SA  

BÀSQUET 

El preinfantil 
femení és al 
cinquè lloc

Sa
N

ti
 R

O
M

ER
O

> L’Elvira de futbol 
sala acaba segon
L’equip benjamí de l’Elvira-La Salle 
acabarà la lliga del Grup 1 de Primera 
Divisió en segon lloc. Els locals tenen 
56 punts, a 5 de diferència del líder a 
falta d’una jornada | SA 
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El júnior farà les fases de Preferent

El conjunt preinfantil juga al Nivell C
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‘Paco’
Transgressió.  Paco és un montcadenc que porta 20 anys dibuixant el seu nom a murs i parets. 
És un graffiter que va descobrir la seva passió per aquesta expressió artística a l’inici de la dècada 
dels 90 quan el graffiti va arribar a Barcelona i les poblacions del voltant, entre elles Montcada i 
Reixac. Paco és un veterà d’aquest món que ha viscut el boom del començament –amb una filosofia 
clarament transgressora– fins a l’auge de l’actualitat, en què pintar un mur ja no està tan mal vist 
socialment i, segons com, ja no es considera una bretolada, sinó un art. La institucionalització del 
graffiti és tal que, fins i tot, les administracions públiques com els ajuntaments ofereixen als joves la 
possibilitat d’aprendre aquesta tècnica mitjançant cursets i tallers. Paco ha ensenyat i ensenya molts 
nois i noies a dibuixar el seu nom a una paret amb els típics esprais, que ara són molt més moderns 
i econòmics que fa dues dècades.

“Els graffitis posen una 
nota de color a les ciutats”

Què t’atrau del graffiti? 
De sempre m’ha agradat la fotogra-
fia i, abans de dedicar-m’hi a pintar 
parets, anava a Sant Andreu, a Bar-
celona, i mirava què feien altres nois, 
els feia fotos... Casualitats de la vida, 
quan vaig començar a estudiar FP a 
La Sagrera, un company era graffiter 
i, mira, ja porto 20 anys dibuixant el 
meu nom.
Això passava als anys 90, coincidint 
amb el primer boom del graffiti. 
Tens uns bons records dels inicis? 
Sí. Recordo que aquí a Montcada, 
des de l’Ajuntament, se’ns va donar 
molt suport a través de la Regidoria 
de Joventut, que ens va concedir 
molts permisos per pintar a diverses 
parets. D’aquella època és el mural 
que hi ha al parc de les Aigües, sota 
el pont de l’avinguda de la Unitat, o el 
túnel al final del carrer Bateria, a Can 
Sant Joan. Al principi, no teníem gai-
re coneixements de la tècnica, però 
era flipant la quantitat de gent que 

pintava. Però, aquest període daurat 
es va acabar a final dels 90, ja no hi 
ha permisos i disminueix el nombre 
de graffiters. De fet, ara al municipi 
només en quedem dos.
I justament ara estem vivint una 
època en què el graffiti ja no està 
mal vist. Això t’agrada? 
La societat s’ha acostumat a veure 
graffitis i creu que el graffiter ja no és 
un delinqüent. S’ha acceptat social-
ment, sigui per bé o malament.
Què vols dir? 
No m’importa que el graffiti sigui 
odiat i perseguit perquè és una ma-
nera de transgredir, però haig de re-
conèixer que jo també me n’aprofito 
una mica de la seva institucionalitza-
ció, perquè ara guanyo diners amb 
els tallers i cursets que faig als nois 
i fent encàrrecs de particulars a per-
sianes, murs, parets...
El graffiti és un art? 
Per a mi, és un hobbie. Però sí que 
és cert que últimament hi ha gent 

de Belles Arts que està veient el filó  
del graffiti com un negoci i fa autèn-
tiques obres d’art on el ninot té més 
importància que el nom. La penya 
del graffiti no ho fa com una expres-
sió artística. 

I, per què ho feu? 
Cap graffiter et podria explicar per-
què ho fa. Jo ho considero un 60% 
estètica i un 40% d’ego perquè ens 
agrada veure el nostre nom escrit 
en una paret. Porto 20 anys pintant 
i mai he repetit el dibuix. L’objectiu 
de qualsevol graffiter és posar el seu 
nom al màxim nombre de llocs pos-
sible i, si et surt bé, és quan la gent 

comença a conèixer la teva signatura 
a tot arreu.
T’han posat moltes multes? 
Algunes, però de quantitats petites, 
cap ha superat els 300 euros, per-
què pinto a llocs poc problemàtics. 
Però ara s’han posat molt durs en 
aquest tema, sobretot a Barcelona, 
on no es pot pintar enlloc encara 
que el propietari et doni permís. Qui-
na paranoia! Si t’agafen, et pot caure 
una pena més gran que si fas una 
estrebada de bossa.
Has tingut algun incident amb la 
policia?
Ja, ja, ja! Un de molt bo. Una vegada 
estava pintant una paret i veig que 
venen els Mossos. Vaig pensar que 
d’aquesta no em salvava, però la 
meva sorpresa va ser quan un dels 
agents se’m va acostar per donar-me 
el seu telèfon i fer-me un encàrrec!
Quina paret t’agradaria pintar a 
Montcada? 
M’agradaria renovar la paret del parc 

de les Aigües, que fa gairebé 20 anys 
que la vam pintar. El mur del camp 
de futbol de Can Sant Joan també és 
molt atractiu. 
Què intentes ensenyar als nois i 
noies que s’apunten als cursets que 
organitza la Regidoria de Joventut a 
Can Tauler? 
Primer de tot, que si pensen que es-
tan fent un curs de dibuix, que s’han 
equivocat. Els ensenyo a pintar el seu 
nom i, de vegades, també dibuixem 
un ninot per donar força al nom.
Vius del graffiti? 
Els 12 mesos de l’any, no. Sí que és 
cert que, com que no pago hipote-
ca, em puc permetre el luxe de viu-
re d’aquest hobbie quan, sobretot a 
l’estiu, faig tallers per a joves.
Una reivindicació. 
Que el graffiti no es confongui amb 
els tags, aquests gargots en negre 
que embruten el mobiliari urbà i les 
parets. Els graffitis posen una nota 
de color a les ciutats.

“Per a mi, el graffiti és 
un 60% estètica i un 
40% ego perquè ens 
agrada veure el nostre 
nom escrit a una paret” 

Graffiter
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